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قیمت: 5000 تومان

آیا مازوت متهم اول آلودگی هوای اصفهان است؟

احتمالا نه، شاید بله!

3

مهلت 2 ماهه فرمانداری کاشان برای 
ساماندهی کودکان کار

ماجرای آتش زدن شبانه لاستیک در نجف آباد 
و آلودگی محیط در پی آن، پیگیری شد 

رالی صعودی قیمت گوشت!

شــهادت امام موسی کاظم )ع ( را تســلیت می گوییم

رمز و راز معماری خانه های قدیمی در اصفهان؛

خانه هایی فراتر از سکونتگاه
4

مازوت متهم اول آلودگی هوای اصفهان اســت باید بیشتر بررسی شود و 
آنچه باید مورد توجه باشــد تامین انرژی پاک برای خودروها و صنایع است که 
نباید از آن غافل شــویم.  هر ساله با شــروع فصول ســرد هوای آلوده مهمان 
شهرهای بزرگ می شود تاجایی که هوای کلان شهر اصفهان از روز پنجشنبه نهم 
تا   ۱۸ آذرمــاه ۱۴۰۲ در وضعیت قرمز و ناســالم برای عموم مــردم و گروه های 

حساس قرار گرفته است.  

شهادت  حضرت فاطمه زهرا)س( را تسلیت می گوییم

مشاهدات میدانی از قصابی های سطح شهر ثابت می کند:
 »گوشت نیم میلیون تومانی شایعه نیست«؛

در جلسه کارگروه اقتصادی 
استانداری اصفهان مطرح شد:

بسته جامع برای 
 میدان مرکزی میوه
 و تره بار تهیه شود

برداشت آب از زاینده 
رود برای مصرف در 

 صنایع متوقف 
خواهد شد

مازوت سوزی 
در نزدیکی هیچ 

کلان شهری انجام 
نمی شود

استفاده از آب های 
خروجی اصفهان 

 در دستور کار
 قرار گرفت
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سازمان آگهی های روزنامه زاینده رود

031_36284167_8
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در مجمع سالانه هیئت فوتبال استان 
اردبیل مطرح شد؛

هر هفته یک میلیون نفر در 
ورزشگاه های کشور فوتبال 
را تماشا می کنند

 آگهی  نوبت دوم 

علی پور بافرانی- شهردار چمگردان  م الف: 1623985

مالکین گرامی آقایان خدایار علیرضایی- علی علیرضایی و خانم نیره علیرضایی
به موجب این آگهی شهرداری چمگردان در نظر دارد اراضی و املاک مورد نیاز خود را در مسیر طرح مصوب فاز سوم خیابان اباذر به دلیل فوریت و ضرورت اجرای طرح تعریض 
به استناد لایحه قانونی نحوه خرید و تملک اراضی و املاک برای اجرای برنامه های عمومی و عمرانی دولت مصوب 1358/11/17 شورای محترم انقلاب تملک و خریداری 
نماید و بدین وسیله به اطلاع صاحبان حقوق قانونی، مالکین و ذیحقان قانونی احتمالی املاک واقع در طرح مذکور می رساند تا حداکثر ظرف مدت یکماه از تاریخ 1402/09/25 
به عنوان اولین اعلان دستگاه اجرایی در روزنامه کثیرالانتشار با در دست داشتن اسناد و مدارک مالکیت خود نسبت به تعیین کارشناس منتخب و مرضی الطرفین خود )به 
صورت کتبی( به شهرداری چمگردان واقع در میدان ولی عصر)عج( مراجعه نمایند. بدیهی است در صورت استنکاف یا عدم مراجعه به موقع مالکین شهرداری وفق مقررات 
مندرج در ماده 8 قانون مذکور حق خواهد داشت رأسا و در غیاب مالکین ضمن متراژ اراضی و املاک و برداشت سهم هر یک با مراجعه به دادگستری و تعیین کارشناسان 
منتخب و قیمت کارشناسی نسبت به تودیع بهای املاک به صندوق ثبت محل و سپس تملک و انتقال قانونی اسناد مالکیت توسط مقام محترم قضایی اقدام نماید لازم به 

ذکر است از بابت احداث هر گونه بنا یا غرس اشجار که در اراضی و املاک مورد نظر از تاریخ صدور اولین آگهی ایجاد شده باشد وجهی پرداخت نخواهد شد. 

شهرداری چمگرداننوبت اول

چاپ دوم



رییس دانشگاه علوم پزشکی کاشان خبر داد: مشارکت بیش از ۱۱۰۰۰۰ نفر در پویش 
غربالگری فشار خون و دیابت کاشان؛

کاشانی ها علیه »قاتل خاموش«

رییس دانشگاه علوم پزشکی کاشان از مشارکت بیش از ۱۱۰ هزار نفر در 
پویش غربالگری فشار خون و دیابت در شهرستان های کاشان و آران و 
بیدگل خبر داد.به گزارش خبرنگار مهر، کورش ساکی در جمع خبرنگاران 
با اشــاره به آغاز این پویش از ۲۰ آبان ماه با هدف غربالگری پرفشاری 
خون و دیابت همه افراد ۱۸ سال و بالاتر اظهار داشت: ۱۱۴ هزار نفر از این 
دو شهرســتان در پویش ملی غربالگری دیابت و فشارخون بالا شرکت 

کردند.
وی ابراز داشت: از این تعداد سه هزار و ۲۶۴ نفر مشکوک به فشارخون 
جدید، یک هزار و ۶۳۶ نفر مشکوک به دیابت جدید، ۱۶ هزار و ۱۶۵ بیمار 
مبتلا به فشارخون و ۱۴ هزار و ۳۹۹ بیمار مبتلا به دیابت شناسایی و در 
مراکز خدمات جامع سلامت دانشگاه علوم پزشکی کاشان تحت پوشش 

مراقبت و درمان قرار گرفتند.
رییس دانشگاه علوم پزشکی کاشان با بیان اینکه این تعداد، ۳۲ درصد 
جمعیت ۱۸ سال به بالای شهرستان های کاشان و آران و بیدگل را شامل 
می شود، تصریح کرد: در این پویش ملی افراد با تکمیل پرسشنامه ای در 
خصوص سابقه دیابت و فشار خون بالا دارای پرونده سلامت می شوند و 

در صورت تشخیص بیماری تحت کنترل و درمان قرار می گیرند.
وی با تاکید بر اینکه بیماری دیابت و بیماری پرفشــاری خون از همین 
دست بیماری های خاموش هســتند، ادامه داد: بیماران ممکن است 

سال ها از اینکه مبتلا هستند بی خبر باشند. از طرفی ممکن است برخی 
بگویند اینکه خوب اســت که یک بیماری بدون علامت باشــد و رنجی 
نداشته باشــد اما، باید یادآوری کرد که هرچند در ابتدا به ظاهر علامتی 
ندارند اما در درون بدن مشغول آسیب زدن هستند و زمانی که علامت دار 
می شوند ممکن اســت در نقاط مختلف بدن آســیب هایی را وارد کرده 
باشند.ساکی یادآور شــد: از این رو برای کمک به تشخیص زودهنگام 
بیماری خفته و پنهان پرفشاری خون و دیابت در جامعه؛ وزارت بهداشت 
تصمیم به راه اندازی پویش ملی »غربالگری پرفشاری خون و دیابت« 
در سنین ۱۸ ســال به بالا گرفت.وی با تاکید بر اینکه بیماری های قلبی 
و عروقی از مهم ترین علل مرگ ومیر در جامعه محســوب می شــود، 
گفت: بیماری فشــارخون شــرایطی را برای ایجاد بیماری های قلبی و 
عروقی فراهم می کند و سکته های مغزی نیز عمدتا با علل زمینه ای مثل 
فشارخون و ...، شکل می گیرد.رییس دانشگاه علوم پزشکی کاشان در 
پایان با بیان اینکه بسیاری از بیماری های قلبی و عروقی با پیشگیری 
قابل کنترل اســت، افزود: دیابت و قند بالا هم زمینه ساز بیماری های 
کلیوی، آسیب بافت قلبی و عروقی و غیره است.وی از اعضای تیم های 
غربالگری در این شهرستان ها و مشــارکت خوب مردم شریف منطقه 
قدردانی کرد و از شرکت رؤســا و مدیران دستگاه های اجرایی و امامان 

جمعه و جماعات در این پویش خبر داد.

استاناخبار  
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مرمت در ورودی مسجد و مدرسه امام خمینی)ره( کاشان
در ورودی مسجد و مدرسه امام خمینی کاشان مرمت شد.به گزارش خبرگزاری صدا و سیما ، مرکز اصفهان 
؛ شهردار منطقه یک کاشان با اشاره به اینکه مدرسه علمیه امام خمینی اثری تاریخی یادگار از دوره قاجار 
است و در ورودی آن به سوی بازار باز می شود، گفت: برای مرمت آن تا کنون بیش از ۲ میلیارد ریال هزینه 
شده است.هوشمندی افزود: این مدرسه را میرزا ابوالقاسم اصفهانی، حاکم کاشان به دستور فتحعلی شاه 
قاجار از سال ۱۲۲۱ تا سال ۱۲۲۹ ســاخته و دارای گنبد آجری با ارتفاع ۲۷ متر و ماذنه های زیبا است.وی 
گفت: این مسجد و مدرسه علمیه همچنین صحن و سرایی به مساحت دوهزار مترمربع و ۵۲ حجره و دو 
تالار بزرگ برای تدریس و محل اجتماع و مباحثه طلاب و بیش از ۱۲۰۰ رقبه موقوفات دارد.مسجد و مدرسه 
علمیه امام خمینی )ره( کاشان یکی از زیباترین بنا های اسلامی ایران است که با قدمتی بیش از ۲۰۰سال 

در این شهرستان چشم نوازی می کند.
 

رفع تصرف ۷ هکتار از اراضی ملی جرقویه و آران و بیدگل
بیش از ۷ هکتار از اراضی ملی شهرســتان های جرقویه و آران و بیدگل بــه ارزش ۱۵۳ میلیارد تومان رفع 
تصرف شد.فرمانده یگان حفاظت اراضی استان اصفهان گفت: در روز های اخیر، ۳ فقره تعرض به اراضی 
ملی و دولتی در شهرستان های جرقویه و آران و بیدگل شناسایی و از دست متخلفان خارج شد.سرهنگ 
امیرسعید باقری افزود: براین اســاس، در مجموع ۷.۲۱ هکتار از اراضی ملی و دولتی این شهرستان ها با 
هوشیاری کارکنان فرماندهی یگان حفاظت اراضی استان رفع تصرف فوری و به بیت المال بازگردانده شد.

وی با بیان اینکه ارزش این اراضی در مجموع ۱۵۳ میلیارد و ۱۵۰ میلیون تومان برآورد شده است، گفت: این 
اراضی رفع تصرف شده شامل ۶ هکتار در شهرستان جرقویه و ۳ هکتار در شهرستان آران و بیدگل بوده است.
باقری ادامه داد: مردم استان می توانند در صورت مشاهده موارد مشکوک تعرض و یا تصرف به اراضی ملی 
و دولتی در هر ساعت از شبانه روز )۲۴ ساعته( با ارسال پیامک به سامانه ۳۰۰۰۴۱۷۳۵ موضوع را گزارش 
کنند تا عوامل یگان حفاظت اراضی استان در سریع ترین زمان ممکن اقدامات لازم را در دستور کار قرار دهند.

 
با اصلاح الگوی کشت صورت گرفت؛

اجرای طرح کشاورزی قراردادی زعفران دربرخوار
در اجرای طرح کشاورزی قراردادی زعفران، تمام مراحل کاشت، داشت، برداشت و خرید تضمینی محصول 
محقق می شود.مدیر عامل و مسئول اجرای طرح کشاورزی زعفران قراردادی در منطقه مرکزی کشور گفت: 
در اجرای طرح کشــاورزی قراردادی در ۷۰۰ جریب از مزارع منطقه مرکزی کشور زعفران کشت شده است 
و آموزش کشت و نگهداری آبیاری، کشت مکانیزه، تامین بذر و نهاده و خرید را انجام می دهیم.جواد حق 
شناس افزود: زعفران کاران منطقه مرکزی کشور، گل های زعفران و محصول های خود را برای پاک کردن 
و فرآوری به تالار فرآوری زعفران در دولت آباد می آورند.مهرداد حق شناس، مدیر داخلی طرح کشاورزی 
قراردادی زعفران نیز گفت: گل های زعفران کشاورزان را ۳۰ سرگروه در منازل تقسیم می کنند و پس از پاک 
کردن دوباره کلاله های زعفران برای خشک کردن به تالار فرآوری ارسال می شود.مدیر تولید و زنجیره تامین 
طرح کشاورزی قراردادی زعفران هم گفت:آخرین مرحله در کشاورزی قراردادی خشک کردن و بسته بندی 
است که با جدیدترین دستگاه های روز دنیا انجام می شود.مجتبی حق شناس افزود: پیش بینی می شود 

امسال بیش ۲۵ تن گل زعفران در این مرکز فرآوری، بسته بندی و روانه بازار شود.
 

اجرای ۳۰ برنامه در ایام شهادت فاطمه زهرا )س( در شاهین شهر
مدیر تبلیغات اسلامی شاهین شهر و میمه گفت: اجرای مسابقه فدکیه با مشارکت عموم مردم و برگزاری 
سوگواره مهر مادری با حضور مادرانی که ۳ فرزند یا بیشتر دارند از مهم ترین این برنامه هاست.بابایی افزود: 
دانش آموزان شاهین شهری هم در این ایام می توانند در سوگواره قاب فاطمی آثار خود را با موضوع های 

نقاشی، عکاسی، مداحی، مقاله نویسی، خاطره نویسی و اجرای تاریخ شفاهی به رقابت بگذارند.

مهلت ۲ ماهه فرمانداری کاشان برای ساماندهی کودکان کار
فرماندار کاشان گفت: برای ساماندهی کودکان کار دو هفته به دستگاه های متولی در کاشان فرصت می دهیم.به گزارش خبرنگار مهر، محمدشریف زارعی در 
جلسه شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر شهرستان کاشان با اشــاره به برخی از نازیبایی های بصری در سطح شهر اظهار داشت: یکی از این موارد کودکان 
کار است که باعث شده نارضایتی به همراه داشته باشد.وی با اشاره به اینکه اکثر این کودکان اتباع بیگانه و یا غیربومی هستند، ابراز داشت: برای شهری مثل 

کاشان این موضوع پذیرفتنی نیست که این حجم از کودکان کار در سطح شهر پراکنده شده باشند.
فرماندار کاشان تصریح کرد: به دستگاه های متولی از جمله بهزیستی و فراجا و ... دو هفته مهلت می دهیم تا نسبت به ساماندهی کودکان کار اقدام کنند.

وی با اشاره به اینکه در این موضوع نباید هیچ گونه کوتاهی و ترک فعلی از مدیری سر بزند، افزود: در صورت مشاهده کوتاهی مدیران، آنها باید در قبال عملکرد 
خود پاسخگو باشند.زارعی خاطرنشان کرد: این موضوع به جد توسط فرمانداری پیگیری می شود و سرزده از چهارراه و خیابان های سطح شهر بازدید می شود.

از ابتدای امســال تاکنون بــه ۱۱۱ متقاضی نهضت 
ملی مســکن درچهارمنطقه کاشــان زمین واگذار 

شده است.
مدیر بنیاد مسکن انقلاب اســلامی کاشان گفت: 
این زمین ها  به ۴۶ متقاضی در برزک،۲۰ متقاضی 
در جوشــقان قالی،۴۵ متقاضی در کامو و چوگان 

زمین واگذار شده است.
مصطفی رضازاده افزود: برای ســاخت واحد های 
نهضت ملی مسکن در شــهر های جوشقان قالی، 
نیاســر، کامو و چــوگان، برزک و مشــکات زمین 
تامین شــده اســت و به متقاضیان واجدشرایط 

واگذار می شود.

وی گفت: دولت برای ســاخت ایــن واحد ها پنج 
میلیــارد و ۵۰۰ میلیون ریال تســهیلات بانکی در 
چهار مرحله بــه متقاضیان ســاخت نهضت ملی 
مسکن پرداخت می کند و بقیه اعتبار ساخت آورده 

شخصی متقاضیان است.
مدیر بنیاد مســکن انقلاب اسلامی کاشان افزود: 
هزارو ۴۵۵ واحد نهضت ملی مســکن در شــهر 
کاشان در حال ساخت و ســفت کاری ۱۵۰ واحد 
تکمیل شــده و بقیه در مرحله نخست سفت کاری 

و ۱۲۸واحد در شهر قمصر در حال ساخت است.
مدیر بنیــاد مســکن انقلاب اســلامی کاشــان 
افزود:۱۰ درصد تســهیلات بانکی در موقع ساخت 

فونداسیون، ۵۷ درصد در مرحله صفرکاری و بقیه 
در مراحل نــازک کاری و پایان کار بــه متقاضیان 

پرداخت می شود.
رضا زاده گفت: این واحد ها در متراژ ۱۲۰ تا ۱۵۰ متر 
مربع ساخته می شــوندو هر متقاضی باید حدود 

هفت میلیارد ریال آورده شخصی تامین کند.

واگذاری زمین به متقاضیان در چهارمنطقه کاشان

عکس: فارس

عکس    خبر   

بهره برداری چهار 
طرح عمرانی 

خدماتی در لنجان
چهار طــرح عمرانی خدماتی 
در مركز نگهداری و توانبخشی 
معلولان شهيدمدنی لنجان به 

بهره برداری رسید. 

آغاز سرشماری وحوش منطقه 
حفاظت  شده قمصر برزک 

کاشان
رییــس اداره حفاظت محیط زیســت کاشــان از 
آغاز سرشــماری وحــوش منطقه حفاظت شــده 
قمصر برزک کاشــان خبر داد.اللهیار دولتخواه در 
گفت وگو با خبرنگار تسنیم در کاشان، ضمن اشاره 
به آغاز سرشــماری وحوش حیات وحش منطقه 
حفاظت  شده قمصر برزک کاشــان، اظهار داشت: 
این سرشماری هر ســاله انجام می شود تا آخرین 

آمار وحوش منطقه حفاظت  شده استخراج شود.
وی کل، بز، قوچ، میش و آهــو را از گونه های غالب 
این منطقه دانســت و افزود: پلنگ، گربه وحشی، 
گربــه پالاس، کفتــار، گــرگ، روباه، پایــکا، انواع 
جوندگان و خزندگان، انواع پرندگان از جمله کبک، 
تیهو، بلدرچین، کوکر شــکم سیاه، عقاب صحرایی، 
پیغو و ... نیــز از دیگر گونه های موجــود در منطقه 
حفاظت شده قمصر برزک کاشان است.رییس اداره 
حفاظت محیط زیست شهرســتان کاشان منطقه 
حفاظت  شده قمصر برزک کاشــان دارای ۶۰ هزار 
هکتار وسعت دارد، ابراز داشت: در جدیدترین گونه 
شناســایی جانوران از جمله گربه سانان شاهد ثبت 
پلنگ ایرانی در منطقه حفاظت  شــده قمصر برزک 
بودیم.وی گفت: تیم های سرشــمار در مسیرهای 
مشــخص در زیســتگاه ها گونه ها جانوری حرکت 
کــرده و گونه های مشــاهده شــده را در فرم های 
مربوط ثبت می کننــد و اطلاعــات حاصل پس از 
تجزیه و تحلیل برای برنامه ریزی و حفاظت گونه ها 
مورد استفاده قرار می گیرد.دولتخواه با بیان اینکه 
بیشترین وسعت منطقه حفاظت شده قمصر برزک، 
کوهستانی اســت، تصریح کرد: توصیه می شود از 
جداســازی بره ها یا بزغاله های بره کوهی که پس 
از زادآوری توســط مادر در محل هایی نگه داشــته 
می شوند خودداری کنند، زیرا مادر برای تهیه غذا به 
طور موقت آن ها را در پناه بوته یا تخته سنگ پنهان 
می کند تا پس از چرا و خوردن غذا به آن ها بپیوندد.

برداشت بیش از ۶۵۰ کیلوگرم زعفران در نیاسر وبرزک
رییس جهاد کشاورزی کاشان گفت: روستای علوی بزرگ ترین تولیدکننده زعفران در منطقه کاشان است و از 
هر کیلوگرم گل زعفران ۲.۵ مثقال زعفران به دست می آید.علی محلوجی با بیان اینکه هر هکتار زعفران زمینه 
اشتغال پنج نفر را فراهم می کند، افزود: با راه اندازی واحد های بسته بندی این محصول گران بها و ارزشمند، 
کشت زعفران می تواند به تجارتی پرسود برای فعالان عرصه کشاورزی و بسته بندی شهرستان کاشان تبدیل 
شود.وی گفت: زعفران تولید شده در شهرستان کاشان در بازار شهر های دیگر و شهرستان های اصفهان، قم و 
تهران به فروش می رسد.زعفران گیاهی دارویی و آرام بخش و نشاط آور است و بسیاری از پزشکان مصرف آن 

را برای جلوگیری از اسپاسم و بروز بیماری های قلبی و کاهش فشار خون تجویز می کنند.
 

دستگیری سارقان منازل در نجف آباد
سارقان منازل در نجف آباد دستگیر شدند.فرمانده انتظامی شهرستان نجف آباد گفت: در پی چند فقره سرقت 
از منزل در شــهر نجف آباد کارآگاهان پلیس آگاهی این فرماندهی موفق به شناســایی دو سارق سابقه دار 
دستگیری آنان شدند.سرهنگ میثم گوهری آرانی افزود: سارقان به هفت فقره سرقت طلا و وجوه نقد از منازل 

شهروندان اعتراف کردند و برای سیر مراحل قانونی تحویل مراجع قضایی شدند.
 

برگزاری سلسله جلسه های آموزش خانواده در مدارس خمینی شهر
سلسله جلسه های آموزش خانواده ویژه والدین مدارس شهرستان خمینی شــهر در قالب ۵ طرح در حال 
برگزاری است.مختاری، مسئول انجمن اولیا و مربیان مدارس شهرستان خمینی شهر گفت: این جلسه ها در 
قالب طرح های صدف با موضوع عفاف و حجاب، طرح مثل گندم با موضوع ارتباط سالم، طرح باران با موضوع 
زندگی سالم، طرح نوجوان سلام با موضوع مهارت، آموزش و کارآفرینی و طرح معجزه مادری با موضوع مقام 
و جایگاه ارزش مادر در سطح مدارس شهرستان خمینی شهر با حضور کارشناسان و مدرسان برگزار می شود.

بیش از ۷۰ هزار نفر از اولیای مدارس در بیش از هزار جلسه در طول سال در این جلسه ها شرکت می کنند.
 

پایان عملیات گروگان گیری با هوشیاری پلیس بوئین میاندشت
با هوشیاری پلیس بوئین میاندشت عملیات گروگان گیری به پایان رسید.فرمانده انتظامی بوئین میاندشت 
گفت:ماموران انتظامی مستقر در ایست و بازرسی شهید سالاری حین کنترل تردد خودرو های عبوری و اجرای 
طرح های پیشگیرانه انتظامی، به یک دستگاه خودروی سواری پژو ۴۰۵ با ۳ سرنشین مشکوک شده و خودرو 
را متوقف کردند.سرهنگ حمزه بهرامی افزود: درتحقیقات مشخص شد در یک اختلاف مالی و در پی خرید و 
فروش سکه های تقلبی در استانی دیگر، سه سرنشین این خودرو به عنوان خریدار اقدام به ربایش این فرد 
کرده بودند که با هوشیاری و اقدام به موقع ماموران انتظامی دستگیر شدند.وی گفت: از خودروی توقیفی ۲۶۴ 

سکه تقلبی کشف شدو متهمان پس از تشکیل پرونده تحویل مراجع قضایی شدند.
 

تکمیل شبکه آبرسانی روستای خلعت پوشان بوئین میاندشت
اجرای شبکه آبرسانی روستای خلعت پوشــان بوئین میاندشــت به طول ۸۰۰ متر به پایان رسید.بخشدار 
بخش کرچمبوی بوئین میاندشت گفت: امسال، اجرای شبکه آبرســانی و راه اندازی ایستگاه تلویزیونی در 
روستای خلعت پوشان در دستور کار قرار گرفت که شبکه آبرســانی روستا به طول ۸۰۰ متر اجرا و بودجه ۳۰۰ 
میلیون تومانی آن، از محل اعتبارات روســتا های بدون دهیاری تامین شد.حسن بهارلو افزود: با مساعدت 
مدیرکل صداوسیمای استان، تاسیسات و تجهیزات اولیه ایستگاه تلویزیونی هم آماده شده است و به زودی، 
دستگاه های دریافت شبکه تلویزیونی هم نصب و ایستگاه، به طور کامل راه اندازی می شود.بخشدار کرچمبو 
اضافه کرد: روستای خلعت پوشان در بخش کرچمبو قرار دارد و تنها روستایی است که دهیاری ندارد و دارای 

جمعیت شناور بین ۳۰ تا ۶۰ نفر است.

خبر روز

فرماندار نایین:

مقام و حیات مان را مدیون 
خون شهدا هستیم

فرماندار شهرستان نایین گفت: اگر شهدا جان 
خود را فدا نکرده بودند هیچ یک از ما امروز در 
این مناصب و پشت این میزها حضور نداشتیم 
و مقام و حیاتمان را مدیون خون شهدا هستیم.

به گزارش خبرنگار مهر، محمد کریمی در جلسه 
شــورای هماهنگی و برنامه ریزی حفظ آثار 
و نشــر ارزش های دفاع مقــدس با موضوع 
هماهنگی و برنامه ریزی اســتقبال از کاروان 
اهالی بهشت در شهرستان نایین اظهار کرد: این 
جلسه، جلسه متبرکی است که در ایام شهادت 
حضرت فاطمه )س( شاهد تشییع شهدا در 
شهرستان نایین خواهیم بود.وی ادامه داد: دور 
هم جمع شده ایم تا از برکت وجود شهدا ما نیز 
بهره ای ببریم و خود را در این برنامه سهیم کنیم 
چرا که کار تشییع شــهدا هیچگاه روی زمین 
نمی ماند و به بهترین نحــو این گونه برنامه ها 
به برکت خود شــهدا انجام می شود.فرماندار 
شهرستان نایین خاطرنشان کرد: اولین وجه 
این موضوع این است که اگر شهدای عزیز جان 
خود را فدا نکرده بودند هیچ یک از ما امروز در 
این مناصب و پشت این میزها حضور نداشتیم 
و از ســمت اداری تا حیاتمان را مدیون خون 

شهدا هستیم.
وی افزود: در برهه ای خاص قــرار داریم و در 
زمان های مختلف شــهدا کمک کردند و فضا 
را تغییر دادند؛ ما نیز بایــد از این فرصت برای 
انســجام، هم افزایی و خدمت بهتر و بیشتر 
اســتفاده کنیم؛ بنده از مردم عزیز و شریف و 
شهید پرور شهرستان نائین دعوت می نمایم در 
این برنامه معنوی که در واقع شهدا میزبان ما 
خواهند بود و ما به عنوان میهمان آنها هستیم 
با حضور خود بار دیگر با آرمان های شهدا و نظام 
مقدس جمهوری اســلامی و مقــام عظمای 
ولایت تجدید میثاق کنیم.به گزارش خبرگزاری 
مهر، در ادامه سرهنگ مسعود اکبری، فرمانده 
ناحیه مقاومت بسیج و آقای جلالی، نماینده 
لشکر ۱۴ امام حســین )ع( نیز به بیان زمان 
بندی و نحوه تشییع و استقبال از شهدای گمنام 

در شهرستان نایین پرداختند.

با مسئولان 



آمار نشان می دهد از مقدار تولید گوشت در مهر ۱۴۰۲ 
نسبت به ماه مشابه سال ۱۴۰۱ برای گوسفند و بره ۴۰ 
درصد، برای بز و بزغاله ١٤ درصد، برای گاو و گوساله ٢٢ 
درصد و برای گاومیش و بچه گاومیش ٢٧ درصد کاسته 

شده است

 شنبه ۲5 آذر ۱۴۰۲ / ۲ جمادی الثانی ۱۴۴5 / ۱6 دسامبر ۲۰۲3 / شماره 3979

انعقاد قرارداد با انبوه سازان برای ساخت حدود ۳۶ هزار 
مسکن در استان

با انبوه سازان برای ساخت حدود ۳۶ هزار واحد مسکونی در استان اصفهان قرارداد منعقد شده است.
مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان در خصوص آخرین وضعیت طرح نهضت ملی مسکن استان 
گفت: مطابق با برنامه ابلاغی و به لحاظ برش جمعیتی، سهم اســتان اصفهان در برنامه چهار ساله 
برای این طرح ساخت ۲۴۳ هزار و ۹۶۷ واحد است که از این تعداد بیش از ۱۸۳ هزار واحد شهری، ۴۰ 
هزار مسکن روستایی و ۲۰ هزار واحد استیجاری است.علیرضا قاری قرآن با اشاره به اینکه در برنامه 
احداث مسکن شهری، زمین مورد نیاز بیش از ۱۰۳ هزار واحد تامین می شود، افزود: بیش از ۴۵ هزار 
و ۹۰۰ واحد خودمالک و بیش از ۳۴ هزار واحد بازآفرینی شهری است.وی ادامه داد: در حال حاضر 
بیش از ۴۴۹ هزار متقاضی بهره مندی از مزایای این طرح در استان اصفهان هستند که پس از پالایش 
و بررسی های لازم بیش از ۳۲۱ هزار متقاضی، حائز شرایط )۳ استعلام سبز( بوده و تا کنون بیش از 
۱۲۷ متقاضی تایید نهایی شدند.قاری قرآن افزود: از این تعداد برای بیش از ۴۸ هزار متقاضی در بانک 
افتتاح حساب شده که بیش از ۳۴ هزار نفر از این متقاضیان به طرح ها اختصاص یافتند.ادامه داد: از 
مجموع متقاضیان تایید نهایی شده بیش از ۶۴ هزار و ۸۰۰ نفر، مربوط به شهرهای جدید استان و بیش 
از ۶۲ هزار و ۳۰۰ نفر متقاضیان تایید نهایی شده شهرهای بالا و کمتر از ۱۰۰ هزار نفر جمعیت هستند.وی 
با بیان اینکه در سامانه طرح های حمایتی تولید مسکن و در سطح شهرهای استان اصفهان تا کنون 
بیش از ۴ هزار و ۶۰۰ طرح نهضت ملی مسکن تعریف شده است، گفت: تا کنون قرارداد با سازنده برای 

بیش از ۳۵ هزار و ۹۰۰ واحد منعقد شده است.
 

اختصاص دوهکتار از گلخانه ای استان به کشت موز
دو هکتار از گلخانه های استان اصفهان به کشت موز اختصاص داده شده است.به گزارش خبرگزاری 
صداوسیما، مرکز اصفهان؛ مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان پیش بینی کرد: 
از این وسعت گلخانه زیر کشت موز در استان ۱۴۰ تن محصول برداشت شود.احمدرضا رییس زاده 
با اشاره به اینکه هم اکنون این محصول به طور آزمایشــی در گلخانه های شهرستان های دهاقان و 
اصفهان تولید می شود، افزود: با برداشت این محصول برای ۳۵ نفر به طور مستقیم شغل ایجاد شده 
است.شرایط مهیا باشد تا اردیبهشت سال آینده حدود ۴۲۰ تن موز از این میزان اراضی برداشت خواهد 
شد.رییس زاده ادامه داد: اگر نتایج ارزیابی از توجیه های اقتصادی، فنی و زیست محیطی مناسب 
باشد، در آینده تولید این محصول در گلخانه های استان توسعه می یابد.وی گفت: بهره برداری از موز در 
گلخانه های استان از سال ۱۴۰۰ به طور آزمایشی آغاز شده است.مساحت گلخانه های استان اصفهان 
۲ هزار و ۳۰۰ هکتار است که در آن بیش از ۳۰۰ هزار تن انواع محصول سبزی و صیفی برداشت می شود.

 

تاکسی های برقی به مرور داخلی تر می شوند
در پی تحویل ۸۸ دستگاه خودروی برقی به ناوگان تاکسیرانی، معاون صنایع حمل ونقل وزارت صنعت، 
معدن و تجارت ضمن اشاره به ســهم ۲۱ درصدی داخلی ســازی این خودروها، از افزایش این میزان 
داخلی سازی خبر داد.به گزارش ایسنا، یکشنبه هفته جاری، از نخستین خودروی تمام برقی تولید داخل 
با پلاک ملی رونمایی و تعداد ۸۸ دســتگاه آن تحویل ناوگان تاکسیرانی کشور شد.در این مراسم که با 
حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت، معاون صنایع حمل ونقل این وزارتخانه، شهرادر تهران، رئیس سازمان 
حمایت و مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهر تهران برگزار شد، جدیدترین محصول 
مشترک گروه صنعتی مدیران خودرو و خودروســاز چین تحت عنوان آریزو ev ۵ که کاملا برقی است، 
رونمایی شد.عباس علی آبادی،وزیر صمت در این رابطه، در مراسم مذکور، ضمن ابراز خرسندی از تحویل 
اولین خودروهای تمام برقی به ناوگان تاکسیرانی کشور، تزریق این خودروها به ناوگان حمل ونقل کشور 
را بسیار اقدام خوبی دانسته و گفت: سایر خودروسازان کشور نیز در این زمینه در تلاش هستند و به زودی 

تعداد خودروهای برقی بیشتری را در سبد محصولات خودروسازان خواهیم داشت. 

اخبار

مشاهدات میدانی از قصابی های سطح شهر ثابت می کند: »گوشت نیم میلیون تومانی شایعه نیست«؛

رالی صعودی قیمت گوشت!

 مشاهدات میدانی از قصابی های سطح شهر از عبور 
قیمت گوشت گوسفندی از مرز نیم میلیون تومان 
حکایت می کند. اگرچه مسئولان ذی ربط حاضر به مصاحبه در رابطه با 
علت رشد قیمت گوشت قرمز نشدند ولی کاهش تولید و عرضه علت 
گرانی این کالا عنوان می شود.به گزارش خبرنگار ایراسین، مشاهدات 
میدانی از قصابی های سطح شــهر از عبور قیمت گوشت گوسفندی از 
مرز نیم میلیون تومان حکایت می کند و قیمت اجزای پرفروشی مانند 
سردست و ران از ۶۰۰ هزار تومان شروع می شود. همچنین هر کیلوگرم 
گوشت بی استخوان مثل راســته و خورشتی با بهایی حوالی ۹۰۰ هزار 
تومان به فروش می رسد. دراین میان بعضی از فروشگاه های گوشت 
آنلاین، گوشت گوســفندی بســته بندی را با قیمت هایی حدود یک 
میلیون تومان نیز عرضه می کنند و در کل گوشــت نیم  یا یک میلیون 

تومانی در آذر ۱۴۰۲ در بازار به وفور دیده می شود.
درحال حاضر حداقل قیمت هر کیلوگرم گوشــت چرخ کرده مخلوط 
۳۵۰ هزار تومان، ران و گردن گوساله ۵۰۰ هزار تومان، سردست پاک 
کرده گوســاله ۵۰۸ هزار تومان و راســته پاک کرده گوساله ۵۱۰ هزار 
تومان است. بررسی ها نشــان می دهد گوشت گوسفندی بسته بندی 
تحت عنوان تنظیم بازاری در فروشــگاه های زنجیره ای در بسته یک 
یا دو کیلوگرمــی با قیمت پایین تــری عرضه می شــود؛ به طوری که 

بســته یک کیلوگرمی ران گوســفندی حدود ۳۹۰ هزار تومان و راسته 
گوســفندی ۳۱۰ هزار تومان قیمت دارد. ولی گوشت های بسته بندی 
تنظیم بازاری به صورت قطره چکانی در فروشــگاه ها توزیع می شود 
و اگر خوش شانس باشید با حضور در فروشــگاه ها قبل از ساعت ۱۰ 

صبح، قادر به خرید یکی و دو بسته از آن ها خواهید بود.

مهر تایید افزایش قیمت گوشت توسط آمارهای رسمی
آمارهای رسمی دولت نیز مهر تایید را بر افزایش قیمت گوشت قرمز 
می زند. طبق گزارش مرکز آمار ایران، شــاخص قیمت گوشت قرمز، 
سفید و فرآورده های آن ها نسبت به ماه گذشته ۱.۲ درصد و نسبت به 
یک  سال گذشته ۸۷.۶ درصد رشد کرده است. همچنین هر کیلوگرم 
گوشت گوسفندی در پاییز ســال گذشته حدود ۲۰۰ هزار تومان قیمت 
داشت که مقایســه این قیمت با اعداد و ارقام فعلی از افزایش چند 
برابری نرخ گوشت در طول یک سال اخیر حکایت می کند. علی رغم 
تماس های مکرر طی هفته جاری برای پیگیری وضعیت بازار گوشت 
قرمز، اتحادیه گوشــت گوســفندی راضی به گفت وگو درباره این بازار 
نشد. با این وجود رییس اتحادیه گوشت گوسفندی تهران طی دوسه 
هفته اخیر دلیل افزایش قیمت گوشــت قرمز را کمبود این کالا عنوان 
کرد و از ادامه روند افزایشــی قیمت ها به دلیل رشــد تقاضا از ابتدای 

آذرماه خبــر داد؛ طبق توضیحات این مقام مســئول،عرضه گوشــت 
وارداتی تاحدودی بازار را تعدیل کرده ولی پاسخگوی تقاضا نیست.

رالی صعودی قیمت گوشت قرمز متوقف می شود؟
طبق گزارش های منتشر شده از ســوی مرکز آمار ایران، در مهرماه سا 
جاری ۳۸۷۶۰ تن انواع گوشــت قرمز در کشتارگاه های رسمی کشور 
تولید و عرضه شــده که بیانگر کاهش ۲۹ درصدی تولید گوشت قرمز 
در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته است. جزئیات این آمار نشان 
می دهد از مقدار تولید گوشــت در مهر ۱۴۰۲ نسبت به ماه مشابه سال 
۱۴۰۱ برای گوســفند و بره ۴۰ درصد، برای بز و بزغاله ١٤ درصد، برای 
گاو و گوســاله ٢٢ درصد و برای گاومیش و بچه گاومیش ٢٧ درصد 
کاسته شده اســت. با این اوصاف آمارها بیانگر تداوم رالی صعودی 
قیمت گوشت قرمز در کشور هســتند. درمقابل مسئولان به تازگی از 
توافق مقامات ایران و قزاقســتان جهت واردات گوشت گاو به کشور 
در آینده نزدیک خبر داده اند تا گوشــت گاو بدون استخوان منجمد از 
قزاقستان راهی بازارهای کشور شود. به اعتقاد فعالان بازار درصورتی 
که گوشــت وارداتی با بهای مناسبی به دســت مصرف کننده برسد، 
بخشی از تقاضای موجود در بازار را برطرف کرده و قیمت ها تا حدودی 

تعدیل می یابد.

دستیابی محققان 
اصفهانی به تولید نانو 

پودربره موم محلول در آب
محققان اصفهانی موفق بــه تولید نانو پودر 
بره موم محلول در آب شــدند که در صنایع 
داروسازی کاربرد دارد. این محصول در صنایع 
داروســازی کاربرد دارد و با توجه به خواص 
آنتی اکسیدانی و آنتی بیوتیکی که دارد از آن 

می توان در داروهای طبیعی استفاده کرد.

عکس خبر

استاندار اصفهان گفت: با حمایت رییس جمهور از 
فروردین ۱۴۰۱، استفاده از آب های خروجی استان 

در دستور کار قرار گرفت.
ســیدرضامرتضوی اظهار کرد: این پروژه نیز با سه 
پیمانکار فعال اســت و با جدیت پیش می رود با 
تامین مالی که در دســتور کار اســت پروژه ای که 
می گفتند ۵ سال زمان می برد را در یک سال اجرا 
خواهیم کرد و آفتی کــه پروژه های مختلف تامین 
آب استان را تحت تاثیر قرار داده، زمان بوده است 
از این رو با جدیت دنبال این هســتیم تا در کوتاه 
ترین زمان ممکن، پروژه های تامین آب استان به 

نتیجه برسد.
وی در خصــوص خط انتقال آب بــن بروجن نیز، 

اظهار کرد: موضع اســتان در این خصوص همانند 
گذشته اســت، تا جایی که توان داشتیم مقاومت 
کردیم تا محل آبگیر از اســتان اصفهان نباشد که 

درنهایت به استان مجاور منتقل شد.
اســتاندار اصفهان گفت: پس از ســفر ریاســت 
جمهوری به استان چهارمحال و بختیاری، سفری 
فوری به تهران داشتیم و روز بعد در اصفهان میزبان 

وزیر کشور و وزیر نیرو بودیم.
مرتضوی خاطرنشــان کرد: این جلســه مصوبات 
خوبی داشــت از جملــه اینکه وزارت نیــرو تعهد 
کرد پمپاژهــای کوهرنگ ۳ فعال شــود و برخی 
پروژه های تامین استان نیز سرعت بیشتری گرفت 
و انتظار می رود اقدامات انجام شــده بر اســاس 

آنچه در ۱۰ ســاله گذشته انجام شــده، مقایسه و 
قضاوت شود.

وی در خصوص انتقاد از تامین آب از دریای جنوب 
به استان، بیان کرد: آب شــیرین کن های استان 
اصفهــان در محل ســیریک اجرا می شــود و آب 
شیرین و آبی با کیفیت به اســتان اصفهان منتقل 
خواهد شد و برای اینکه بتوانیم جلوی فرونشست 

را بگیریم بایستی منابع و مصارف تراز شود.

استاندار اصفهان:

استفاده از آب های خروجی اصفهان در دستور کار قرار گرفت

خبر  روز 

ظرفیت تولید واحدهای مرغ تخم گذار کاشان به ۳ میلیون 
قطعه رسید

سرپرست اداره جهاد کشاورزی کاشان ضمن اشاره به افزایش ۳۴ درصدی ظرفیت واحدهای مرغ 
تخم گذار کاشان گفت: ظرفیت تولید به ۳ میلیون قطعه رسید.علی محلوجی در گفت وگو با خبرنگار 
تسنیم در  کاشان، ضمن اشاره به تولید قابل تولید تخم مرغ در واحدهای مرغ تخم گذار اظهار داشت: 
با اقدامات صورت گرفته و مشــارکت بخــش خصوصی ظرفیت تولید تخم مــرغ در واحدهای مرغ 
تخم گذار افزایش پیدا کرد.وی در بیــان جزئیات افزایش واحدهای تولیدی مــرغ تخم گذار افزود: 
ظرفیت تولید واحدهای مرغ تخم گذار از دو میلیون و ۲۰۰ قطعه به ســه میلیون قطعه افزایش پیدا 
کرده و ظرفیت شهرستان کاشان در این زمینه افزایش ۳۴ درصدی داشته است.سرپرست اداره جهاد 
کشاورزی شهرستان کاشان در بخش دیگری از سخنان خود ضمن اشاره به مبارزه با آفت سن غلات 
در این شهرستان ابراز داشت: در این راستا و برای جلوگیری از خسارات کمی و کیفی آفت سن گندم 
مبارزه با آن در سطح یک هزار و ۹۲ هکتار از مزارع غلات در شهرستان کاشان انجام شده است.وی با 
بیان اینکه آموزش بخش جدایی ناپذیر حوزه کشــاورزی محسوب می شود، گفت: با آموزش فعالان 
حوزه کشاورزی علاوه بر آشنایی با جدیدترین شیوه های کاشت بهره وری نیز به تبع آن افزایش قابل 
توجهی پیدا می کند و بر همین اساس حدود ۵۰ دوره آموزشی رایگان برای کشاورزان برگزار شده است.

محلوجی ضمن اشاره به نظارت بر طرح های  کشاورزی دریافت کننده اراضی ملی و استمرار نظارت بر 
طرح های واگذاری تصریح کرد: چهار مورد بازدید نظارتی دوره ای از طرح های واگذاری اداره امور اراضی 
در بخش برزک صورت پذیرفت.وی با بیان اینکه این بازدید نظارتی از طرح های چاه آب و منبع ذخیره 
آب روستایی صورت پذیرفت، تاکید کرد: در صورت عدم اجرای طرح بر اساس سایت پلان در اراضی 
ملی واگذار شده موضوع از طریق عوامل نظارتی به کمیسیون مربوطه در استان ارسال و منتج به فسخ 

یا خلع ید اراضی مزبور می شود.
 

بومی سازی تایرهای سنگین تولید گلوله های رول فورج در 
اصفهان

تایرهای سنگین تولید گلوله های رول فورج به روش شافت و تایر مجزا با فناوری روز دنیا در اصفهان 
بومی سازی شد.محسن برنون، مدیرعامل شرکت پژواک صنعت پارتاک تاو در گفت وگو با خبرنگار 
فارس در اصفهان اظهارداشــت : برای اولین بار در ایران پس از طراحی و مهندسی معکوس قطعات و 
ساخت ماشین آلات و فیکسچرهای دقیق ماشین کاری و عملیات حرارتی، تولید شافت و تایر گلوله زن 
طرح اروپایی جهت تولید گلوله های آسیاب بومی سازی شد.وی افزود: تولید شافت و تایر گلوله زن طرح 
اروپایی برای تولید گلوله های آسیاب با سایز ۶۰ میلی متر به بالا به وزن تقریبی هر مجموعه مونتاژی 
معادل با ۲۷۰۰ کیلوگرم )جمعا معادل با ۵۲۰۰ کیلوگرم برای دو مجموعه ( با بهینه سازی و تغییر طرح 
اولیه، به صورت شافت - تایر قابل تعویض و مجزا، با اســتفاده از جدیدترین تکنولوژی تولید روز دنیا 
ساخته شده است.برنون گفت: شافت و تایر گلوله زن طرح اروپایی به  همراه استفاده از دستگاه ها و 
فیکسچرهای دقیق ماشین CNC  سنگین با چرخش ۳۶۰ درجه ای در چهار محور، طی انجام مراحل 
کاری در بخش طراحی و مهندسی، انتخاب و بهینه سازی طرح و آلیاژ متریال، انتخاب و انجام پروسه 
عملیات حرارتی حجمی و تحت خلأ و در نهایت ماشین کاری های دقیق، با حمایت های سازمان صندوق 
بازنشستگی ملی مس ایران برای نصب و بهره برداری در شرکت نورد و آلیاژکاران کویر رفسنجان به همت 
و تلاش مهندسان و متخصصان توانمند شرکت پژواک صنعت پارتاک تاو در ایران بومی سازی و تولید 
داخل شد.وی، استفاده از متریال فولاد های گرمکار و پروسه های بهینه سازی عملیات حرارتی در این 
روش را بدون رقیب حتی در نمونه های اروپایی دانست و توان جایگزینی متریال تایر و امکان عملیات 
حرارتی های تحت خلاء ، تعمیرات سطح روی تایرها با فرآیند عملیات حرارتی مجدد و کاهش قطر مبنا 
با فرآیند ماشین کاری طی چندین مرحله را با توجه به امکان دی مونتاژ تایر از روی شافت در صورت نیاز 

را از دیگر مزیت های این محصول تولید شده در ایران نسبت به مشابه خارجی  برشمرد.

کافه اقتصاد

رییس اتحادیه لوازم خانگی:

واردات لوازم خانگی آزاد 
نشده است

رییس اتحادیه لوازم خانگی تهران گفت که 
بخشنامه ای که با عنوان آزادسازی واردات 
لوازم خانگی در رسانه ها منتشر شد، به معنی 
آزادسازی واردات نیســت و فقط مربوط به 
استاندارد کالاهایی است که در حال حاضر 
به کشــور وارد می شــود.به گزارش ایسنا، 
بخشنامه ای از ســوی محمد مخبر، معاون 
اول رییس دولت، خطاب به وزارتخانه های 
نیرو، کشور، راه، صنعت، آموزش و پرورش، 
نفت و سازمان ملی استاندارد، منتشر شده 
که بر اســاس آن تصویب نامه سال ۱۳۸۸ 
اصلاح شده و واردات لوازم و تجهیزات برقی 
و گازسوز مشمول مقررات و اجرای اجباری 
اســتاندارد معیار مصرف و برچسب انرژی، 
فقط با دو رتبه برتر انرژی و بر اساس آخرین 
ویرایش استاندارد ملی معیار مصرف انرژی 
تجهیزات انرژی بر برقی خانگی و گازســوز 
مشــمول مقررات اجرای اجبــاری، مجاز 
اســت و باید از واردات تجهیزات یاد شده با 
رتبه های انرژی پایین تر جلوگیری شــود.

در این میان با وجود ابهامات بســیار در این 
نامه، برخی رسانه ها از آن استنباط کرده اند 
که واردات لوازم برقی و گازسوز خانگی آزاد 
شده است. اما اکبر پازوکی ،رییس اتحادیه 
لوازم خانگی تهران در گفت وگو با ایسنا، لغو 
ممنوعیت واردات لــوازم خانگی را رد کرد و 
گفت: بر اساس این بخشنامه واردات لوازم 
و تجهیزات برقی و گازسوز مشمول مقررات 
اجباری استاندارد و برچسب انرژی است.به 
گفته وی، در حال حاضر به طور قانونی کولر 
گازی، قطعه موتور، پمپ تخلیه آب ماشین 
لباسشویی و ظرفشــویی، موتور خردکن و 
هواپز و ... به کشــور وارد می شــود. حالا بر 
اســاس این نامه رده هــای C، D و E نباید 
 A وارد کشور شود و همه باید در گرید انرژی
باشند.پازوکی در پایان گفت که این بخشنامه 
به معنی آزادســازی واردات نیست و فقط 
مربوط به اســتاندارد کالاهایی است که در 

حال حاضر به کشور وارد می شود.

آغاز نظارت ویژه بر ترازوی اصناف و بازارچه های اصفهان
در آستانه شب یلدا طرح ویژه بازرسی و نظارت بر صحت عملکرد ترازو ها و وسائل توزین و سنجش واحد های صنفی، بازارچه ها و مراکز خرید بزرگ آغاز شد.سرپرست اداره کل 
استاندارد اصفهان با اشاره به اینکه نظارت بر صحت عملکرد وسائل توزین و سنجش در واحد های صنفی از وظایف اداره کل استاندارد است، گفت: امسال در برنامه کشوری و 
همزمان، طرح ویژه آزمون ترازو های اصناف از ۲۰ تا ۳۰ آذر اجرا و بازرسی ها در آن تشدید می شود.مهدی هادی با بیان اینکه در این طرح وسایل توزین واحد های صنفی مختلف 
بویژه مراکز خرید بزرگ، فروشگاه های زنجیره ای، بازارچه ها و عمده فروشی ها مورد بازدید و نظارت قرار می گیرد، افزود: واحد های صنفی شیرینی فروشی و آجیل فروشی 
در اولویت این بازدید ها قرار دارند.وی با تاکید بر اهمیت صحت عملکرد ترازو ها و وسائل توزین بمنظور رعایت حقوق مردم گفت: اگر بازارچه ای در سطح شهر برپا می شود لازم 
است که ابتدا صحت عملکرد ترازو های مورد استفاده در غرفه ها مورد بررسی قرار گیرد و اگر گواهی استاندارد داشته باشند، اجازه غرفه زدن به آن ها داده شود.هادی به مردم 
توصیه کرد که اگر قصد خرید از شیرینی فروشی ها را دارند باید از فروشندگان بخواهند که اصل »خالص فروشی« را رعایت کنند و نباید وزن جعبه یا تخته با شیرینی محاسبه 
شود.سرپرست اداره کل استاندارد استان اصفهان اضافه کرد: همچنین باید در واحد های صنفی، برچسب تاییدیه وسایل توزین و سنجش روی ترازو ها نصب شده و در معرض 

دید عموم باشد.هادی افزود: به عنوان مثال برای برخی از واحد ها مانند عطاری ها یا ادویه فروشی ها لازم است از ترازو هایی با دقت بالاتر در حد میلی گرم استفاده شود.



رییس ستاد اجرایی کنگره بین المللی حضرت علی بن باقر)ع( گفت: حضرت علی بن باقر)ع( نقش غیرقابل انکار در گسترش شیعه در ایران دارند.حمیدرضا مقدم فر در 
گفت وگو با خبرنگار مهر با اشاره به برگزاری نخستین کنگره بین المللی حضرت علی بن باقر )ع( اظهار داشت: این حضرت با وجود اینکه دارای شخصیت بسیار والایی از جهات 
مختلف هستند تاکنون برای بسیاری از شیعیان جهان ناشناخته بوده اند.وی با اشاره به اینکه یکی از مهم ترین اهداف برگزاری این کنگره معرفت افزایی در راستای شناخت 
بیشتر ابعاد مختلف وجودی شخصیت حضرت علی بن باقر )ع( است، ابراز داشت: هرچند نزدیک به یک هزار و ۳۳۰ سال از شهادت آن حضرت گذشته است ولی با شناخت 
بیشتر حضرت علی بن باقر )ع( می توان به این نکته رسید که بهترین الگو برای زیست مومنانه و حرکت در طریق الی ا... این بزرگوار و خاندان عصمت و طهارت است.رییس 
ستاد اجرایی کنگره بین المللی حضرت علی بن باقر )ع( با اشاره به تلاش دشمنان اسلام و مسلمین از ابتدای صدر اسلام تاکنون برای به حاشیه بردن و فراموش کردن تعالیم 
و آموزه های اسلامی تصریح کرد: نمونه واضح از این اقدامات را در زمان خلافت بنی امیه و بنی عباس می توان اشاره کرد که چگونه جامعه شیعی تحت تاثیر از اقدامات ظالمانه 
حاکمان وقت دچار سختی و مشقت شده بود.وی با اشاره به تعالیم امامان معصوم و فرزندان ایشان برای شیعیان و پیروان مکتب خاندان عصمت و طهارت گفت: این بزرگواران 
برای راهنمایی و ارشاد مسلمین به نقاط مختلف سفر می کردند و از سویی دیگر فرزندان این بزرگواران هم برای رهایی از فشار ظالمانه و وحشیانه حاکمان وقت به کشور ایران 
هجرت کردند.مقدم فر با اشاره به درخواست مردم منطقه کاشان از امام محمد باقر )ع( برای راهنمایی و ارشاد و اعزام فرزند بلافاصله آن حضرت به منطقه گفت: حضرت علی 
بن باقر )ع( برای یک ماموریت الهی به منطقه کاشان اعزام شدند و حق بزرگی به گردن مردم دارند.وی با اشاره به اینکه حضرت علی بن باقر )ع( نقش انکار نشدنی در گسترش 
تشیع در ایران دارند، افزود: ایشان در مدت زمان سه ســال حضور خود در ایران همواره در حال جهاد بودند که مصداق کامل این جهاد را می توان به جهاد فرهنگی در راه ترویج 
فرهنگ و شعائر مذهبی و اهل بیتی نام برد.رییس ستاد اجرایی کنگره بین المللی حضرت علی بن باقر )ع( با اشاره به شرایط کنونی منطقه و اینکه جهان در حال شکل گیری 
یک نظم نوین است، خاطرنشان کرد: دنیا در حال نزدیک شدن به تمدن نوین اسلامی است که با افول و نابودی صهیونیست این موضوع زودتر محقق می شود.وی با اشاره به 
اتفاقات اخیر غرب آسیا به خصوص موضوع فلسطین و غزه تاکید کرد: صبر و مقاومت مردم غزه به دلیل پیروی از آموزه های قرآن و در راستای ترویج شعائر دینی و قرآنی است.

سردار مقدم فر با اشاره به اینکه شخصیتی مانند حضرت علی بن باقر )ع( الگویی به تمام معنا در صبر و جهاد و مقاومت است، تاکید کرد: باید این شخصیت بزرگوار را بیش از 
پیش به مسلمانان و شیعیان در سرتاسر دنیا معرفی کرد و این یک کار بزرگی است که سعادت دنیا و آخرت در آن است.

رییس ستاد اجرایی کنگره بین المللی حضرت علی بن باقر)ع(:

حضرت علی بن باقر)ع( نقش غیرقابل انکار در گسترش شیعه در ایران دارد

رمز و راز معماری خانه های قدیمی در اصفهان؛

خانه هایی فراتر از سکونتگاه
 یک پژوهشــگر معماری ایرانی گفت: خانه های ارزشــمند 
بسیاری در اصفهان به ثبت میراث ملی رسیده که اصول خاصی 
از زیباشناســی در آن ها نهفته و ضمن پاســخ گویی به نیازها و شرایط اقلیمی هر 
منطقه، رابطه مستقیمی با اصالت های فرهنگی، قومی، مذهبی، آئینی، سنتی و کهن 
مردم  دارند و با بررسی اصول ساخت هریک می توان به کشف رموز آن ها پرداخت.

محســن بهزاد، در گفت وگو با ایســنا در تعریف خانه های درون گرا، اظهار کرد: از 
ویژگی های چنین خانه هایی این است که هیچ ارتباط بصری مستقیم بین فضاهای 
داخل و فضاهای شهری بیرون وجود ندارد و فضاهای مختلف آن را عنصری مانند 
حیاط یا صفه سازمان دهی کرده، به نحوی که روزن ها و بازشوها به طرف این عنصر 
باز شوند. البته نداشتن ارتباط بصری مستقیم با فضاهای شهری را می توان از دو 
نظر اقلیمی و فرهنگی بررسی کرد که ازنظر اقلیمی می توان خانه های کویری ایران 
و حاشیه آن نظیر یزد را مثال زد، اما ازنظر فرهنگی، چه قبل و چه بعد از اسلام بحث 
تقدس بخشیدن به حریم خانواده ها از دید غیر، حتی در آئین های زردشت، کلیمی 
و مسلمانان چنان در رگ و ریشــه معمار ایرانی نفوذ داشته که خانه هایی را با این 
ویژگی های طراحی و ساخته اند. ازاین جهت ساخت خانه های درون گرا، با رعایت 
مسائل اقلیمی و جغرافیایی حریمی امن برای ساکنان آن ها فراهم می کرده است.

وی تصریح کرد: بحث درون گرا در معماری ایرانی خصوصا در اصفهان به خانه ها 
ختم نمی شود، بلکه فضاهای دیگر عام المنفعه نیز مانند مساجد، کاروانسرا، سراها، 
تیمچه ها، مدارس، کنیســه ها، باغ ها و حمام ها به جهت رعایت عوامل فرهنگی، 
اجتماعی، سیاســی، اقتصادی و امنیتی و درکل رعایت حال استفاده کنندگان به 
نحوی درون گرا بوده و هست.بهزاد افزود: در خانه های درون گرا حتی بعضا از روی 
پشت بام بناهای هم جوار نیز هیچ گونه ارتباط بصری به داخل خانه وجود نداشت و 
دیوارهای بنا غالبا بلند ساخته می شد و غیر از ورودی های اصلی طراحی شده هیچ 
راه نفوذی برای ســرقت و اعمال مجرمانه و ...وجود نداشته به نحوی که خصوصا 
خانه هایی که در بن بست ها ساخته می شد به خانه های)مجری( یعنی صندوق و 
صندوقچه قفل دار که نفوذناپذیر است، مشهور بود و قیمت این خانه ها )برعکس 
خانه های امروز( نسبت به خانه های اول کوچه و گذرها زیادتر بود. اکثر خانه ها نیز 
برای جلوگیری از نفوذ سوار با چهارپا در حمله های دشمن با دالان های پیچ درپیچ 
و مســقف با ارتفاع کوتاه تر از فضای خارجی نظیر گذر، کوچه و یا بازارچه و ... جدا 
می شد؛ به نحوی که در جنگ ها و یورش ها سوار نتواند با چهارپا از این دالان ها عبور 
کند و به درب خانه برسد.این معمار اشاره کرد که خانه های درون گرا برخلاف خانه ها 
و آپارتمان های امروزی از بیرون پنهان هســتند، اما وقتی وارد آن ها می شویم با 
بهشت کوچکی مواجه می شویم که شــرایط ایده آلی را برای ساکنان خانه فراهم 
می آورد که در آن تمام امکانات اســتفاده از فضاهای طبیعی را مهیا می ســاخت؛ 
به نحوی که استفاده کنندگان چهارفصل سال را به خوبی درک می کردند و از موهبات 
الهی بهره می بردند و همواره شکرگذار آن بودند.وی با بیان اینکه خانه های درون گرا 
با رعایت مسائل اقلیمی و ســازگار با محیط آن ها طراحی و با مصالح بومی محل 
ساخته می شد، گفت: با توجه به استقرار کشــور ایران در نیم کره شمالی و حرکت 
چرخش کره زمین به دور خورشید که در تابستان ها خورشید به صورت عمود بر زمین 
و در زمستان ها مایل به زمین می تابد، اکثر خانه ها با نمایی رو به جنوب طراحی و 
ساخته می شد و هم اکنون نیز ساخته می شود تا با صرفه جویی در مصرف انرژی و 
بهره گیری از تابش نور خورشید فضاهای داخل خودبه خود گرم شود و نه تنها برای 
گرم کردن خانه، بلکه به منظور ضدعفونی کردن آن نیز استفاده می شد و ساکنان خانه 
از آفتاب گرفتن در زمستان های سرد بهره می بردند و از این طریق استفاده از سوخت 
و مصرف انرژی را به حداقل ممکن می رســاندند. همچنین خانه ها در زمستان با 
کرسی و یا بخاری دیواری گرم می شد.بهزاد با اشاره به اینکه بهترین فضای خانه 
که همان شاه نشین یا مهمانخانه یا ارسی بود در قسمت شمال عرصه و رو به جنوب 
ساخته می شد، بیان کرد: در شهر اصفهان خوشبختانه جهت قبله تقریبا با انحراف 
کمی رو به جنوب غربی است و این امر باعث شده خانه هایی که نورگیری آن ها رو به 
جنوب است در زبان عامیانه اصفهانی به خانه های )قِبلی( معروف شده و باعث شود 
ساکنین صبح هنگام پس از بیدارشدن به طرف نور یا همان قبله نظر بیفکنند که علاوه 
بر این منظور با توجه به نورگیری ایده آل در زمستان و تابستان قِبلی بودن ملک را از 
امتیازات آن به حساب آورند.او که فرزند ارشد مرحوم استاد علی بهزاد، بنا و معمار 
چیره دست اصفهانی اســت، ادامه داد: بعضی از عموم فکر می کردند چون حیاط 
و ساخت روبه قبله است این شــرایط نورگیر عالی را دارد؛ درصورتی که قرار گرفتن 
قبله در جنوب غربی باعث این طرز تفکر بوده و هست. به هرحال سمتی از عمارت 
خانه را که از طریق جنوب نورگیری داشت قسمت »قِبلی« می نامیدند که اکثرا در 
زمستان ها مورداستفاده قرارمی گرفت و قسمت هایی که در جنوب زمین  ساخته 
می شد و نور آن از طرف شمال گرفته می شد را سمت »نسرد« می نامیدند و اغلب در 
تابستان ها مورد استفاده قرارمی گرفت که ساکنین بنا بر فصول سرد زمستان و گرم 
تابستان به منظور کاهش مصرف انرژی و بهره گیری از شرایط اقلیمی جهت سرد و 
گرم کردن محیط زندگی با کوچ داخلی از سمت قِبلی به سمت نسرد و بالعکس این 

کار را عملی می کردند. علاوه بر جهت های تابش خورشید، وزش بادهای غالب نیز 
در ساخت جهات خانه سهم بسزایی داشت. درنتیجه خانه های قدیم )تاریخی( 
بدون داشتن انرژی های امروزی نظیر برق و گاز و با بهره گیری از انرژی های طبیعی 
نظیر خورشید و باد سرد و گرم می شد.بهزاد، تهیه آب مصرفی از چاه های موجود در 
خانه را از دیگر شاخصه های خانه های اصفهان برشمرد که با توجه به بالا بودن سطح 
آب های زیرزمینی که در شهر اصفهان در بعضی از مکان های نزدیک رودخانه به زیر ۲ 
متر می رسید آب شرب مصرفی و آب نما )حوض( و فضای سبز و شست وشو از این 
طریق تامین می شد و با استفاده از ظرفی به نام دول و چرخه چی و نیروی انسانی، 

آب از چاه بیرون کشیده می شد و داخل منبع یا حوض یا جوی ریخته می شد.
وی اضافه کــرد: در اکثر خانه ها منبع آب از مصالح اصلی ســاختمان ســاخته و 
آب بندی می شد و از آنجا توسط تمبوشه به حوض و یا فضای سبز منتقل می شد. 
بعضا در برخی خانه ها نیز آب جاری وجود داشت که آب رودخانه از طریق سرشاخه 
مادی های اصفهان نظیر مادی فدن به این خانه ها می رسید که می توان از خانه های 
مرحوم دردشتی، مرحوم حاج حسین حبیب آبادی، خانه و باغات صدر انارکی در 
محله های دردشت و شهشهان نام برد که در هفته ســهمیه ای از این آب داشتند و 
غالبا برای شست وشو و فضای سبز استفاده می شد.این معمار با بیان اینکه در تمام 
خانه ها چهار نوع چاه وجود داشت، انواع چاه را چنین برشمرد: نوع اول، چاه آب بود 
که جهت تأمین آب مصرفی استفاده می شد، نوع دوم چاه آب چلو که در مطبخ ها 
وجود داشت و معتقد بودند اگر این آب در چاه فاضلاب ریخته شود ناشکری و کفران 
نعمت است. سومین نوع، چاه آب باران که مقید بودند آب باران به هیچ عنوان وارد 
چاه فاضلاب نشود و باز این امر را کفران نعمت می دانستند. چهارمین نوع نیز چاه 
فاضلاب بود که اغلب بیرون خانه یا در هشتی خانه حفر می شد و پساب و فاضلاب 
ناشی از توالت با مستراح به آن ریخته می شــد و در آن انبار می شد و توسط افراد با 
تخصص فن آوری کودهای انســانی تخلیه و به کوره های حمام ها یا مساجد برده 
می شد و پس از فناوری به طریق مختلف حمل می شــد؛ این افراد از روستاهای 
اطراف نظیر خوابجان، شمس آباد، عاشق آباد و روستاهای هم جوار به شهر اصفهان 
می آمدند و کودهای انسانی را به مزارع روستاهای خودشان انتقال می دادند.بهزاد 
که خود کارشناس مهندسی ساختمان است، یادآوری کرد: اکثر خانه های اصفهان 
بعد از دوره قاجار و آغاز دگرگونی های فراوان که حاصل تاثیرات باستان شناســی، 
باســتان گرایی، نظامی گرایی، مدرن گرایی، عوامل فرهنگی، اقتصادی، اجتماعی 
سیاسی و عملکردهای جدید و نیز تاثیرات شهرسازی آن بود از بین رفت و تخریب 
شد. البته تغییر در سیستم آموزش معماران سنتی و آکادمیک را نیز می توان یکی 
از دلایل تخریب ها برشمرد. همچنین تاثیرات هنر و معماری غرب از آن دوره به بعد 
طور بسیار چشــمگیر در جایگزین کردن الگوهای معماری مدرن به جای معماری 
ایرانی مشهود است.او که خود از دوستداران میراث فرهنگی ایران است، با اشاره به 
اینکه در دوران قاجار انزوای معماری ایرانی قابل لمس است، بیان کرد: در این دوران 
بناهای عام المنفعه کمتری نسبت به دوران های قبل ساخته شد و آن گروه عظیم 
معماران دوران صفویه که در اصفهان تعدادشان به ۱۲ هزار نفر می رسیدید، به تعداد 
انگشتان دست کاهش یافته و بناهای ارزشــمند زیادی تخریب شد و فاصله های 
طبقاتی متفاوتی ایجاد شد، اما طبقاتی بودند که در این دوران رشد کردند مانند تجار، 
روحانیون، خان ها و کدخداهای روســتاها که این کار با ساختن خانه های مجلل 
و اعیان نشــین بروز کرد. هرچند در ســازه و تزئینات با دوران های قبلی )صفویه( 
متفاوت بود و از مصالح فرعی نظیر چوب و ... در ساختمان سازی استفاده شد، اما 
ازلحاظ کلیات فضاهای معماری پیرو سبک ها و سنت های قبلی معماری ایران بود؛ 
به طوری که بسیاری از عناصر تشکیل دهنده خانه ها برگرفته از عناصر دوره های قبل 
طراحی و ساخته می شــد و از چند الگوی کلی پیروی می کرد؛ اما همین معماری 
خانه ها در دوران قاجار نیز به چند دوره تقســیم می شوند.وی اضافه کرد: در حالت 
کلی رفته رفته از معماری دوره صفویه دور شده و کاربرد قوس های تیزه دار و بارکش 
و سقف های تاق و چشمه به سقف های تیرپوش و قوس های تزئینی غیر بارکش 
تبدیل شدند و تزئینات مهم قطاربندی )مقرنس( چشمه طاق ها و نیمه چشمه ها 
باآن همه زیبایی ها و دقت ها به قطاربندی های داخل تاقچه ها و گیلوئی ســقف ها 
)کتیبه ها( محدود شدند و تزئینات عالی گچ بری های برجسته و کپ بری و تنگ 
بری ها و نازک بری ها و اسلیمی های تودرتو و گره سازی، قطار بندی، رسمی بندی 
و یزدی بندی های پرکار به گچ بری های نیم برجسته گلدانی، گل و برگ، حیوانات 
و فرنگی بری یا لندنی بری و شبکه بری و کشــته بری با نقاشی و گچ بری های با 
برش های توخالی و گچ بری های سیم گل تغییر کرد.این پژوهشگر معماری ایرانی 
ســپس به توضیح فضاهای خانه های اصفهان در دوران قاجــار پرداخت و گفت: 
ورودی خانه ها به نحوی طراحی و ساخته می شد که از این قسمت به داخل خانه 
دید مستقیم نداشته باشد. سردر آن گاهی با استفاده از قوس ها و گاهی به صورت 
تخت اجرا می شده و بسته به فرهنگ، آیین و باورهای مذهبی ساکنان تزئین می شد 
و در دو طرف آن سکوهایی جهت رفع خستگی ساخته می شد که از جنس سنگ 
یا آجر بود و محلی برای انتظار یا گفت وشنود اهل خانه با غریبه ها بود.وی توضیح 

داد: درب در درگاه آن معمولا با دو لنگه ساخته می شــده و کوبه هایی بر روی درها 
نصب می کردند که در ساده ترین شکل، کارکرد آن اطلاع رسانی بود. روی در ورودی 
خانه ها دو درکوب فلزی نصــب می کردند و هر کوبه روی یک لتــه )لنگه( در قرار 
می گرفت؛ یکی از آن ها را چکش می نامیدند که صدای بم تولید می کرد و در مواردی 
مورداســتفاده قرار می گرفت که مراجعه کننده مرد بود و دیگری را که معمولا حلقه 
می نامیدند، صدای زیر ایجاد می کرد و وقتی استفاده می شد که مراجعه کننده زن 
بود. اکثرا چکش ها را روی لنگه راست و حلقه را بر لنگه چپ نصب می کردند و از این 
طریق روابط فضاهای داخلی و فضای خارجی خانه کنترل می شد.بهزاد با بیان اینکه 
در بالای در ورودی معدودی از خانه ها یک روزن به منظور تامین نور و گاهی تامین و 
تهویه هوا به صورت مشبک تعبیه می شد، تصریح کرد: پس از درب ورودی به هشتی 
می رسیم که فضایی هشت ضلعی مربع یا مستطیل و یا نیم هشت و شکل های شبیه 
آن است و پیونددهنده فضای درون و بیرون است و نه تنها در خانه ها بلکه در برخی 
دیگر از بناها نظیر حمام ها، مساجد، مدارس، سراها و ... ساخته می شد و دارای سکو 
در اطراف آن بود و برای تعاملات افراد غریبه با ساکنین خانه استفاده می شد و در 
مواردی نیز محل استراحت موقت حمال ها و بارکش ها بود. در بعضی از خانه ها نیز 
در این هشتی چند در خانه وجود داشت که به آن هشتی مشترک می گفتند مانند 

خانه کدخدایی در صحه حمام میرزا محله دردشت اصفهان.این بنازاده و معمارزاده 
اصفهانی افزود: البته در بعضی از خانه های اعیان نشین درب اندرونی و بیرونی نیز 
در این هشتی باز می شد و از همین جا ورودی آن ها از هم جدا می شد و در برخی از 
خانه ها نیز در مستراح به این هشــتی باز می شد. پس از هشتی دالان ساده ترین 
جزو فضای ورودی است که تامین ارتباط و دسترسی بین دو مکان، مهم ترین کارکرد 
اصلی آن اســت و نه تنها در خانه ها بلکه در مساجد، حمام ها، مدرسه ها، کنیسه ها 
طراحی و ساخته می شد.بهزاد با اشــاره به اینکه تغییر مسیر عبور در دالان صورت 
می گرفته اســت، در این خصوص به نمونه هایی مانند دالان ورودی مسجد شیخ 
لطف ا... اصفهان و دالان های بعضی از کنیسه های محله جوباره و یا دالان های خانه 
تاریخی مرحوم میرزا مسعود ملاباشــی )خانه معتمدی( که به این ترتیب مسئله 
محرمیت را توسط دالانی که در امتدادی غیرمستقیم به حیاط ختم می شد را حل 
می کردند اشاره کرد و سپس توضیح داد: البته در برخی از خانه ها از سر کوچه تا درب 
ورودی خانه نیز دالان داشت که به دالان بیرونی مشهور بود. دالان ها ازلحاظ کالبدی، 
فضائی باریک و کم عرض است. عرض دالان ها در خانه ها حدود یک تا یک و نیم متر 
است و به عنوان یک فضای معماری به گونه ای است که ازلحاظ فضایی و ادراکی آن 

می توان فضایی عبوری و حرکتی به شمار آورد.
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هرساله در فصل پاییز شاهد این وضعیت و آلودگی هوا 
هستیم که یکی از دلایل آن جبهه های هواشناختی است. 
همچنین استفاده از وسایل گرمایشی و سوخت نیروگاه ها 
می تواند از دیگر عوامل آلودگی هوا قلمداد شود؛ اما عاملی 
که امسال شاهد آن هستیم و نمی توان مانند گذشته 
با تردید به آن نگریست، آلاینده های متحرک ازجمله 
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جامعه
خسارت ۵۰۰ میلیارد تومانی کانون های بحرانی فرسایش 

بادی در استان اصفهان
کانون های بحرانی فرسایش بادی ســالانه ۵۰۰ میلیارد تومان به زیرســاخت های استان اصفهان 
خســارات وارد می کنند.به گزارش خبرگزاری صداوســیما، مرکز اصفهان؛ مدیر کل مدیریت بحران 
استانداری اصفهان در چرمهین کاشــت ۲ میلیون نهال و همچنین ۲ میلیون بذر درمناطق مختلف 
استان را از اولویت های استان برای مقابله با بیابان زدایی در امسال دانست وگفت: نیمی از تعهدات 
اجرا شده و قرار است در مدت ۴ سال حدود ۲۰ میلیون نهال در مناطق مختلف استان کاشته شود.
منصور شیشه فروش با توجه به شرایط اســتان از لحاظ مناطق خشک و کم آب و کانون های بحران 
فرسایش بادی افزود: در استان اصفهان ۱۴ کانون فرسایش بادی شناسایی شده که این کانون های 
بحرانی فرسایش بادی یک میلیون و ۵۰۰ هزار هکتار وسعت دارد و سالانه بیش از ۵۰۰ میلیارد تومان 

خسارت به مناطق مختلف وارد می کند.
وی گفت: در تابستان امسال ۵۳ روز ناسالم را در استان تجربه کردیم.

 
رییس گروه تحقیق و پژوهش اداره کل آموزش و پرورش خبرداد:

ارسال ۲۴۰۰ اثر پژوهشی ازمعلمان به دبیرخانه های 
پژوهشی استان

بیش از ۲۴۰۰ اثر پژوهشــی ازمعلمان به دبیرخانه های پژوهشی استان اصفهان ارسال شده است.
رییس گروه تحقیق و پژوهش اداره کل آموزش و پرورش استان اصفهان گفت: باایجاد دبیرخانه های 
پژوهشی در استان باهدف دســتیابی به نیاز های پژوهشــی در میان معلمان و دانش آموزان بستر 
فعالیت های پژوهشی برای خانواده آموزش و پرورش تسهیل شد.محمدرضا نظریان افزود: اقدام 
ویژه ای که در سال جاری محقق شد اســتقرار دبیرخانه هوش مصنوعی در شهرستان نجف آباد بوده 
است.وی گفت: باتوجه به سرمایه گذاری های کلان در عرصه هوش مصنوعی و لزوم اجرای طرح های 
علمی و پژوهشی این دبیرخانه تاسیس شد تا فضای حضور فعالانه دانش آموزان و معلمان در عرصه 
هوش مصنوعی فراهم شود.رییس گروه تحقیق و پژوهش این اداره افزود: همچنین تلاش ما همواره 
توسعه و ترویج فرهنگ تحقیق و پژوهش میان همکاران و دانش آموزان استان اصفهان بوده است و در 
این راستا و دبیرخانه معلم پژوهنده را در مدیریت آموزش و پرورش شهرستان کاشان مستقر کردیم.

نظریان افزود: در این دبیرخانه بیش از ۲۴۰۰ اثر پژوهشی با عنوان اقدام پژوهی دریافت کردیم و پس 
از چندین مرحله داوری حدود ۱۳ نفر در سطح استان به عنوان معلم پژوهنده انتخاب شدند؛ همچنین از 
این میان هم همکاری به عنوان معلم پژوهنده کشوری برگزیده شد.وی گفت: هدف از فعالیت در حوزه 
پژوهش به لحاظ تئوری و ایده این است که خروجی این فعالیت ها را در قالب کاربست استفاده کنیم، 
نظیر بهره برداری هایی که از نتایج پژوهشی معلمان استان اصفهان در تصمیمات استانی لحاظ می شود.

 

راه اندازی خط تلفن ستاد خبری پلیس مبارزه با مواد مخدر 
استان اصفهان

خط تلفن ستاد خبری پلیس مبارزه با مواد مخدر استان اصفهان راه اندازی شد.رییس پلیس مبارزه 
با مواد مخدر فرماندهی انتظامی اســتان اصفهان گفت: خط تلفن ستاد خبری این پلیس با شماره 
۲۱۸۲۵۴۳۴۶۲ راه اندازی شد.سرهنگ احمد نیکبخت افزود: به منظور کاهش آسیب های اجتماعی 
در بحث اعتیاد و مقابله قاطعانه با قاچاقچیان مواد مخدر و خرده فروشان مواد افیونی، خط تلفن ویژه 
ستاد خبری پلیس مبارزه با مواد مخدر در استان راه اندازی شد.وی گفت: : تهیه و تدوین طرح های 
جامع و راهبردی در زمینه تشــدید مقابله با ســوداگران مرگ، اجرای طرح فراگیر تشدید برخورد با 
آسیب های اجتماعی از جمله اعتیاد و برخورد با توزیع کنندگان خرد موادمخدر در سطح استان و کشف 

محموله های انواع مواد افیونی از جمله برنامه های پیش رو این پلیس است.

با مسئولان

آیا مازوت متهم اول آلودگی هوای اصفهان است؟

احتمالا نه، شاید بله!

کارشناس محیط زیست گفت: اینکه مازوت متهم اول آلودگی هوای 
اصفهان است باید بیشتر بررسی شــود و آنچه باید مورد توجه باشد 
تامین انرژی پاک برای خودروها و صنایع اســت که نباید از آن غافل 

شویم.
به گزارش خبرنگار ایراســین، هر ساله با شــروع فصول سرد هوای 
آلوده مهمان شــهرهای بزرگ می شــود تاجایی که هوای کلان شهر 
اصفهان از روز پنجشــنبه نهم تا   ۱۸ آذرمــاه ۱۴۰۲ در وضعیت قرمز 
و ناســالم برای عموم مردم و گروه های حســاس قرار گرفته است. 
اگرچه عوامل مختلفی بــرای بروز آلودگی هوا عنوان می شــود ولی 
منصور شیشــه فروش، مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان 
در نخســتین همایش ملی پایداری درمحیط انســان ساخت، منابع 
متحرک مانند خودروهــا را عامل اصلی آلودگی هوا دانســت و طبق 
توضیحات این مقام مسئول، ۷۶ درصد آلودگی در کلان شهر اصفهان 
به خودروها اختصــاص دارد. همچنین مطابق بــا گزارش های مرکز 
پژوهش های مجلس اغلب کلانشــهرها با بحران کمبود و فرسودگی 
ناوگان اتوبوسرانی مواجه هســتند و میزان فرسودگی اتوبوس ها در 

شــهرهای تهران، کرج، اصفهان، قم و تبریز بالاتــر از ۶۰ درصد برآورد 
شده است.فاطمه شاهسوند، کارشناس محیط زیست نیز درخصوص 
علت آلودگی هــوا در روزهای اخیــر به خبرنگار ایراســین می گوید: 
هرساله در فصل پاییز شــاهد این وضعیت و آلودگی هوا هستیم که 
یکی از دلایل آن جبهه های هواشــناختی است. همچنین استفاده از 
وسایل گرمایشی و سوخت نیروگاه ها می تواند از دیگر عوامل آلودگی 
هوا قلمداد شود؛ اما عاملی که امسال شــاهد آن هستیم و نمی توان 
مانند گذشته با تردید به آن نگریســت، آلاینده های متحرک ازجمله 
خودروهاســت. آلاینده های متحرک چه خودروهای شخصی و چه 

عمومی سهم بیشتری در آلودگی هوا دارند.
شاهسوند در ادامه با اشاره به مازوت سوزی صنایع توضیح می دهد: 
اگرچه رسانه ها استفاده از مازوت  را دلیل آلودگی هوا عنوان می کنند 
اما خود بنده مصر هســتم بدانــم اعلام نظرنهایی چیســت؟ اکنون 
تناقض بین اظهارنظرها وجود دارد و ارگان های متولی این بحث باید 
پاسخ دهند که آیا ما مازوت ســوزی داریم یا خیر؟ با این حال چه از 
مازوت استفاده کنیم چه نکنیم؛ ما در بحث مدیریت انرژی در کشور 

با مشکل مواجه هستیم.وی ادامه می دهد: مسئله مدیریت انرژی در 
بحث آلاینده های متحرک و ثابت مثل نیروگاه  و صنایع مطرح می شود 
و هرسال ما به دلیل آلودگی هوا خسارات زیادی را متحمل می شویم 
که یکســری راهکار به صورت کوتاه مدت با هزینه کم تر و بلندمدت با 
هزینه گزاف وجود دارد. ولی این مشــکل باید ریشــه یابی شود و در 
اولویت کار ما قرار گیرد.به اعتقاد این کارشــناس محیط زیســت به 
جای مقصر شمردن صنایع باید بحران انرژی در کشور مدیریت شود 
و به فکر جایگزینی انرژی های پاکیزه باشــیم، شاهسوند در این باره 
بیان می دارد: شماری از صنایع ما مانند پتروشیمی، فولاد و... صنایع 
اســتراتژیک و زیربنایی برای کشور هســتند که جایگاه خاص خود 
را دارند و ما باید با سیاســت گذاری ها مانع اثرات تجمعاتی شــویم؛ 
برفرض مثــال وزارت نیرو در بحث انرژی خورشــیدی باید از بخش 
خصوصی بــرای راه انــدازی نیروگاه های خورشــیدی حمایت کند. 
بنابراین باید به بحث انرژی های پاک به صورت جدی ورود پیدا کنیم 
تا علاوه بر کاهش آلودگی هوا، انرژی مورد نیاز صنایع را تامین کرده و 

در راستای مدیریت انرژی قدم برداریم.

رییس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان اصفهان:

نظارت بر تخلفات حادثه ساز شدت می گیرد
رییس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان اصفهان از تشدید اجرای طرح کنترل و نظارت برناوگان مسافربری برون شهری خبر داد و گفت: با تخلفات حادثه ساز 
برخورد قاطع و قانونی خواهد شد.به گزارش خبرگزاری ایمنا و به نقل از پایگاه اطلاع رسانی پلیس، سرهنگ علی مولوی اظهار کرد: با توجه به تمایز ناوگان مسافربری 
برون شهری با خودروهای سواری و شخصی، به دلیل تعداد بالای مســافر و طی مسافت طولانی، ایمنی و سلامتی افراد در مسافرت های بین شهری بسیار حائز 
اهمیت است و نظارت تخصصی بر این ناوگان به صورت ویژه در دستور کار قرار دارد.وی با اشاره به کنترل و نظارت بر محورهای برون شهری به صورت شبانه روزی 
و اعمال قانون سه دســتگاه اتوبوس با میزان خلافی بالای ۵۰ میلیون ریال در یکی از محورهای مواصلاتی سطح استان، گفت: ماموران پلیس راه این فرماندهی 
در تمام محورهای برون شهری و در تمام ساعات شبانه روز رفتارها و حرکات ترافیکی رانندگان ناوگان مسافربری را بررسی و در صورت احراز تخلف، با فرد خاطی 
برخورد قانونی خواهند کرد.رییس پلیس راه استان اصفهان خاطرنشان کرد: رانندگان بین جاده ای از ابتدای مراجعه برای صدور دفترچه، توسط کارشناسان پلس 
راه مورد آموزش قرار می گیرند و در صورت ارتکاب تخلف در زمان رانندگی باید در کلاس های آموزشی این پلیس شرکت کنند، کارشناسان پاسگاه های پلیس راه 

نیز به طور مستمر در شرکت های مسافربری حضور می یابند و سایر موارد مربوطه را بررسی می کنند.

 رییــس اداره حفاظت و مدیریــت حیات وحش 
استان اصفهان گفت:سرشماری وحوش در مناطق 
حفاظت شده محیط زیست اســتان اصفهان آغاز 

شد.
 رییــس اداره حفاظت و مدیریــت حیات وحش 
استان اصفهان اظهار کرد: این سرشماری با هدف 
بــرآورد جمعیت حیات وحش، بررســی وضعیت 
حفاظتی گونه های تحت حفاظــت، تعیین ترکیب 
جنسی گونه ها، آگاهی از وضعیت زیستگاه، اطلاع 
از زاد و ولد حیات وحش و مقایســه آمار جمعیتی 

نسبت به سال های قبل است.
مریم امیدی افــزود: این طرح در بســتر ۹ منطقه 
تحت مدیریت محیط زیست استان شامل مناطق 
قمیشــلو، موته، عباس آبــاد، کلاه قاضی، کرکس، 

قمصر و برزک، یخاب، دالانکوه، کوه بزرگی و خارو 
با مجموع مســاحت یک میلیون و ۶۰۰ هزار هکتار 
متناسب با شــرایط آب و هوایی و بازه های زمانی 

اعلام شده اجرا خواهد شد.
وی گفــت: آمار به دســت آمــده از سرشــماری 
پستانداران شاخص و علف خواران به صورت سالانه، 
مبنای برنامه ریزی و ارتقای ســطح حفاظت قرار 
می گیرد، همچنین می تواند برای طرح دانشجویی 
و تحقیقات محققان در حوزه تنوع زیستی و حیات 

وحش استفاده شود.
حدود نیمی از حیات وحش کشور در گونه های کل 

و بز، آهو، قوچ و میش در استان اصفهان است.
اســتان اصفهان به علت اســتقرار در فلات مرکزی 
ایران با تنــوع آب و هوا و موقعیــت اقلیمی خاص 

از تنوع گیاهــی و جانوری مناســبی برخــوردار و 
بخش هایی از این منطقه زیر پوشــش ســازمان 

حفاظت محیط زیست قرار دارد.
این استان دارای اثری طبیعی ملی، سه پارک ملی 
و پناهگاه حیات وحش، ۲ پناهگاه حیات وحش، 
چهار منطقه حفاظت شده، ۱۱ منطقه شکار ممنوع و 

تالابی بین المللی است.
مناطق تحت مدیریت حفاظت محیط زیست استان 
اصفهان شــامل مناطق چهارگانه و شکار ممنوع با 

وسعت بیش از دو میلیون هکتار است.

آغاز سرشماری وحوش در مناطق حفاظت شده اصفهان

ماجرای آتش زدن شبانه لاستیک در نجف آباد و آلودگی 
محیط در پی آن، پیگیری شد 

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان از پیگیری ماجرای آتش زدن شبانه لاستیک در نجف آباد 
خبر داد.منصور شیشــه فروش در گفت وگو با خبرنگار ایمنا اظهار کرد: در ادامه پایش های مرتبط با 
شناسایی منابع آلاینده و گزارش فعالان زیســت محیطی مبنی بر آتش زدن شبانه لاستیک توسط 
افراد متخلف و آلودگی شدید محیط در محل دپوی لاستیک های ضایعاتی تراکتور و لیفتراک، تیم های 
محیط زیست، شهرداری فولادشهر و تیم های عملیاتی و زیست محیطی شهرستان نجف آباد به محل 
اعزام شدند.وی با بیان اینکه این اتفاق در مجاورت اراضی نزدیک فولادشهر و در محدوده شهرستان 
نجف آباد رخ داده بود، افزود: با مشارکت شهرک صنعتی دو نجف آباد، پاک سازی محل انجام، مابقی 
لاستیک های جمع آوری شده به سایت ایمن ضایعات منتقل شد و تمهیدات لازم جهت پیشگیری 
از موارد مشابه به عمل آمد.مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان خاطرنشان کرد: شهروندان 
توجه داشته باشند که با تمام فعالیت هایی که منجر به افزایش آلاینده های جوی می شود از جمله 
روشن کردن آتش، به آتش کشیدن ضایعات یا انجام عملیات عمرانی و خاکبرداری برخورد می شود.

 

جراحی های مربوط به صورت، پرطرفدارترین جراحی های 
زیبایی در ایران

علیرضا صابری، فوق تخصص جراحی پلاستیک و دبیر انجمن جراحان پلاستیک و زیبایی ایران، اظهار 
کرد: جراحی های مربوط به صورت، پرطرفدارترین جراحی های زیبایی در ایران هستند و بیشتر مراجعان 
جراحی های زیبایی بین ۲۰ تا ۳۰ سال دارند و این آمار در افراد زیر ۲۰ سال هم رو به افزایش است.وی 
با بیان اینکه افراد زیر ۲۰ سال، بیشتر برای عمل های زیبایی بینی مراجعه می کنند، افزود: مناسب ترین 
سن عمل بینی، بعد از ١٧ سالگی است و زیر این سن جز در موارد ویژه با بدشکلی شدید بینی، بهتر است 
انجام نشود. دبیر انجمن جراحان پلاستیک و زیبایی ایران تصریح کرد: در تمام عمل های زیبایی به طور 
متوسط حدود پنج تا ۱۰ درصد ممکن است افراد نیاز به ترمیم پیدا کنند که یک موضوع عادی و ثابت در 
همه جوامع است، اما به این علت که بیشتر این عمل ها توسط افراد بدون صلاحیت انجام می شود، آمار 
ترمیم رو به افزایش است و در بعضی موارد، قابلیت اصلاح و ترمیم وجود ندارد.وی ادامه داد: ۱۰ تا ۲۰ 
درصد عمل های زیبایی مربوط به مردان است و گرایش بیشتر مردها به عمل زیبایی صورت و بینی و 
بعد از آن ژنیکوماستی است. بیشتر مراجعان برای عمل های زیبایی از کشورهای همسایه به ایران سفر 

می کنند و علت آن وجود پزشکان مجرب و متخصص، کیفیت بالا و مناسب بودن هزینه عمل است.
 

ایران بیش از ۴۵ سال میزبان طولانی ترین وضعیت 
پناهندگی است

وزیر امور خارجه با بیان این که اکنون بیش از ۴۵ سال است که ایران میزبان طولانی ترین وضعیت 
پناهندگی است، گفت: اینکه یک کشور به تنهایی بار میزبانی بزرگ ترین جمعیت آواره را به دوش 
بکشد نه عادلانه است و نه عملی.به گزارش ایسنا، حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه جمهوری 
اســلامی ایران، در اجلاس مجمع جهانی پناهندگان در ژنو با بیان ایــن که حضور در مجمع جهانی 
پناهندگان  از طرف جمهوری اسلامی ایران به عنوان بزرگ ترین میزبان پناهندگان در جهان، برای 
اینجانب مایه خرسندی است، اظهار کرد: سوال اصلی در رابطه با مسئله پناهندگان این است که چرا 

تنها چند کشور معدود باید مسئولیت میزبانی اکثریت آوارگان در جهان را بر عهده داشته باشند؟
وی با بیان این که مجمع جهانی پناهندگان با هدف تقویت همبستگی عملی جهانی و بسیج منابع 
لازم برای مساعدت به میزبانان عمده آوارگان ایجاد شد، افزود: در عین حال، هیچ راه حل موقتی 
نمی تواند مشکل پناهندگی را به صورت پایدار حل کند. کمیساریای عالی پناهندگان و جامعه بین 
المللی باید کوشش مضاعفی برای تسهیل و تسریع بازگشت آوارگان به کشورهای خود به کار گیرند.

خبر روزاخبار

مازوت سوزی در نزدیکی هیچ 
کلان شهری انجام نمی شود

رییــس ســازمان حفاظت محیط زیســت 
گفــت: در هیچ یــک از پالایشــگاه هایی که 
نزدیک کلان شــهرها و مراکــز جمعیتی قرار 
دارند، مازوت ســوزی نمی شــود.به گزارش 
خبرگزاری ایمنا و به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
سازمان محیط زیست، علی سلاجقه در جمع 
خبرنگاران گفــت: رییس جمهور در شــورای 
عالی محیط زیست، تاکیدات ویژه ای در زمینه 
کاهــش آلایندگی جوی داشــت و ۸ بخش 
اصلی در مجموعه بودجه کشوری دستگاه ها 
به این موضوع اختصاص داده شــده است.
وی اضافه کرد: کمی و کیفی ســازی سوخت 
در ۹ پالایشگاه کشور انجام می شود که نیازمند 
اعتبارات ســنگینی اســت.رییس سازمان 
حفاظت محیط زیســت ادامه داد: بخشی از 
آلودگی از سایش لاستیک های خودرو اتفاق 
می افتد کــه موضوع جدی اســت و از وزارت 
صنعت، معدن و تجارت درخواســت کرده ایم 
در این زمینه اقدامــات لازم را انجام دهد و در 
کنار آن از مردم هم می خواهیم که رعایت کنند.

سلاجقه با تاکید بر اینکه شاخص ها و کاهش 
تعداد روزهای ناسالم در کشور نشان می دهد 
کارهایی که انجام می شود، اثرگذار بوده است، 
تصریح کرد: موضوع پسماندسوزی شبانه هم 
توسط ماموران سازمان حفاظت محیط زیست 
در حال کنترل است و از شــهرداری ها به ویژه 
شــهرداری تهران، در خواست می شود در این 
زمینه به ما کمک کنند.وی با اشاره به موضوع 
مازوت ســوزی اظهار داشــت: به عنوان امین 
مردم اعلام می کنم که مازوت سوزی در هیچ 
یک از پالایشگاه هایی که نزدیک کلان شهرها 
و مراکز جمعیتی قرار دارند، انجام نمی شــود 
و این اتفــاق فقط بــرای نیروگاه هایی که دور 
از مراکز جمعیتی قــرار دارند، می افتد.معاون 
رییس جمهور بیان داشت: طبق اخیر، چندین 
نیروگاهی که در کلان شهرها هستند، به هیچ 
وجه مجوز مازوت ســوزی ندارند.ســلاجقه 
همچنین به کیفی ســازی بنزین اشاره کرد و 
گفت: یورو ۴ وضعیت خوبی دارد و یورو ۵ هم 
در کلان شهرها توزیع می شــود و در وضعیت 

کیفی سازی به خوبی پیش می رویم.



با  ز قبل  ا لا دولت  این است که احتما تصور من 
خریداران احتمالی به توافق رسیده و فکر نمی کنم 

رقابتی بر سر خرید بلوک ۵۱ درصدی به وجود بیاید
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صیادمنش دیگر در انگلیس جایی ندارد!
اللهیار صیادمنش که مثل یک سال و نیم اخیر در هال سیتی انگلیس عضویت دارد، پس از غیبت 
در لیست سه مسابقه اخیرشان در چمپیونشیپ، با همین شرایط در دیدار برابر میدلزبرو مواجه 

شده و در فهرست تیمش جای نگرفت.
تیم فوتبال هال ســیتی که صیادمنش در آن عضویت دارد، در ورزشگاه ریورساید مقابل تیم رده 

دوازدهمی میدلزبرو قرار گرفت.
اللهیار صیادمنش که آخرین بازی خود برای هال سیتی را در هفته پانزدهم چمپیونشیپ انگلیس 
مقابل وست بروم انجام داد و از دقیقه 83 به زمین رفت، پس از آن در دو دیدار پیاپی به طور کامل 
نیمکت نشین بود و در سه مسابقه هم در فهرســت قرار نگرفت که در این مسابقه هم نامش در 
لیست برای جدال با میدلزبرو به چشــم نمی خورد.ستاره پیشین استقلال که سال گذشته در 19 
مسابقه چمپیونشــیپ انگلیس به میدان رفت و دو گل به ثمر رساند و دو پاس گل داد، در فصل 
جاری فقط سه حضور کوتاه مدت و تعویضی در زمین داشته که حالا همین شرایط را هم به دلیل 
دوری از فهرست نمی تواند تجربه کند.سرمربی هال سیتی اعلام کرد اللهیار باید تلاش بیشتری 
در تمرینات داشته باشد تا در فهرست قرار بگیرد و او یک تیم کامل برای انتخاب لیست نفراتش 

در اختیار دارد.
 

واکنش مدیرعامل نفت آبادان به استعفای »ویسی«
عبدا… ویسی بعد از شکست نفت آبادان مقابل گل گهر سیرجان از سرمربیگری این تیم استعفا 
کرد. وی با بیان اینکه نمی تواند فحاشی به مادرش که به تازگی فوت کرده را تحمل کند، خطاب به 

مدیران باشگاه اعلام کرد دیگر روی او حساب نکنند.
ویسی در مصاحبه بعد از بازی خود خیلی از شــعارهای هواداران نفت آبادان ناراحت بود و اعلام 

کرد تصمیمش برای جدایی جدی است و دیگر تحت هیچ شرایطی به این تیم برنمی گردد.
در همین راستا محمدحسین رحمانی، مدیرعامل باشــگاه صنعت نفت آبادان به خبرگزاری مهر 
گفت: »در خصوص استعفای عبدا...ویسی که سرمربی تیم است تشکیل جلسه خواهیم داد و 
خود او هم باید بیاید تا شرایط را بررسی کنیم و ببینیم مشــکل تیم از کجاست تا بتوانیم تصمیم 
درستی را بگیریم.«مدیرعامل نفت آبادان در پاسخ به این پرسش که گزینه ای برای هدایت تیم 
دارند، بیان کرد: »هیچ گزینه ای در این خصوص نداریم و اول از همه باید مشکلاتی که در تیم و یا 

باشگاه وجود دارد را بررسی کنیم. تا بررسی دقیق مشکلات تصمیم جدیدی نخواهیم گرفت.«
 

عجیب ترین کنفرانس مطبوعاتی فوتبال ایران!
سرمربی پارس جنوبی جم بعد از برد دو بر یک تیمش مقابل دریای بابل به نشست خبری رفت؛ 
او که در چند مسابقه خانگی در نشست مطبوعاتی حضور پیدا نکرده بود، به همراه دستیارانش در 

این کنفرانس حضور یافت و صحبت های خود را شروع کرد.
همراهی سیامک کوهنورد و سایر دستیاران روانخواه در این کنفرانس اتفاقی بی سابقه بود که کمتر 
شاهد آن بوده ایم. با این حال دستیاران این سرمربی در اتاق نشست نشستند و به صحبت های 

سرمربی پارس جنوبی گوش دادند.
اتفاق ویژه دیگر طولانی شدن نشست خبری روانخواه بود؛ با اینکه تایم نشست خبری قبل و بعد 
از بازی طبق قانون 15 دقیقه است، روانخواه در این نشست خبری 36 دقیقه به صحبت پرداخت.

صحبت های او که بیشتر به گلایه شبیه بود، در دفاع از عملکرد خودش شکل گرفت. او که چند هفته 
قبل انتقادهای زیادی را متحمل شده بود، نسبت به برخی اتفاقات ناراحت بود و حرف های تندی 

را با صدای بلند بر زبان آورد تا یک کنفرانس مطبوعاتی عجیب و کم سابقه را تجربه کرده باشد.
حضور دســتیاران امیدرضا روانخواه در نشســت خبری بعد از بــازی؛ این اتفــاق تابه حال در 

کنفرانس های مطبوعاتی رخ نداده است.

زشکافه ورزش ور

بلوک ۵۱ درصدی پرمیوم و گران تر است؛ دوقلوها مالکیت سرخابی ها را در اختیار می گیرند!

شاید این بار بشود، شاید!

رضا خانکی، کارشناس بورس، به سوالاتی پیرامون واگذاری 51 درصد 
سهام دو باشگاه استقلال و پرسپولیس پاسخ داد.

به گزارش »ورزش سه«، سازمان خصوصی سازی با انتشار بیانیه ای 
از واگذاری 51 درصد سهام دو باشگاه استقلال و پرسپولیس به مبالغ 
18۰۰ و ۲1۰۰ میلیــارد خبر داد؛ رقمی که از ارزش کامل دو باشــگاه در 
بورس بیشتر است. این موضوع ســوالات و ابهاماتی را پیرامون این 
واگذاری ایجاد کرده که رضا خانکی، کارشناس بورس، در گفت وگویی 

با ورزش سه در این باره توضیح داده است.
خانکی در ابتدا گفت: ارزشــی کــه دولت برای 51 درصد ســهام این 
شرکت ها متصور است، بیشتر از ارزش صددرصد این باشگاه ها روی 
تابلوی بورس است. کل باشگاه اســتقلال روی تابلوی بورس، 1۷۰۰ 
میلیارد تومان ارزش گذاری شده است اما حالا دولت، 51 درصد این 
باشگاه را 18۰۰ میلیارد می فروشد. در حال حاضر پرسپولیس هم روی 
تابلوی بورس 19۰۰ میلیارد تومان ارزش گذاری شده، در صورتی که 51 

درصد آن ۲1۰۰ میلیارد تومان ارزش گذاری شده است.
وی سپس با تاکید بر اینکه این ارزش گذاری طبیعی است، عنوان کرد: 
این موضوع غیرمعمول نیست، چون داشتن 51 درصد یک شرکت یا 
باشــگاه، ارزش مدیریتی دارد و به خاطر داشــتن ارزش مدیریتی و 

کنترل آن شرکت و باشگاه ورزشی، به اصطلاح یک پرمیوم یا مازادی 
بر ارزش معاملاتی شرکت داده شود. طبیعتا در بورس هم همین طور 
اســت و زمانی که شما می خواهید یک شــرکت را تصاحب کنید، اگر 
میزان سهمی که برمی دارید باعث شــود شما کنترلی روی آن شرکت 

پیدا کنید، با قیمت هایی بالاتر از تابلوی بورس خریدای می شود.
اعلامیه سازمان خصوصی سازی که صبح امروز برای واگذاری بلوک 51 
درصدی سهام استقلال و پرسپولیس منتشر شد. بلوک 51 درصدی 

استقلال و پرسپولیس حدود 18۰۰ و ۲1۰۰ میلیارد هزینه دارد.
خانکی ادامه داد: طبیعتا هر خریداری برای این شرکت ها که باشگاه 
ورزشی هســتند، پیدا شــود، بعد از معامله مالک مدیریتی شرکت 
هستند و می توانند ترتیباتی اتخاذ کنند که مسیر باشگاه در آینده به نفع 
ذی نفع های جدیدش باشد. این معمول است که در بورس سهام های 
کنترلی را به صورت یک جا و به صورت نقد یا گاه اقســاط ارائه کنند. در 
حال حاضر دولت نزدیک 9۰ درصد دو باشگاه را دارد و کمتر از 1۰ درصد 
آن را در بورس برای عموم عرضه کرده اســت. استقبال چندانی از این 
موضوع نشد و اکثر سرمایه گذارانی که خریدند، سرمایه گذاران خرد و 
ضعیفی بودند. دولت مجبور است برای خروج از کنترل و بنگاه داری 
در دو باشگاه و ایجاد حاکمیت شرکتی، واگذار کند و طبیعتا واگذاری 

دولت به ســمت کنترل خواهد بود.این کارشــناس بورس همچنین 
اظهار داشت: تصور من این است که احتمالا دولت از قبل با خریداران 
احتمالی به توافق رســیده و فکر نمی کنم رقابتی بر ســر خرید بلوک 
51 درصدی به وجود بیاید. اگر در نوبــت اولی که آگهی و روی تابلوی 
بورس عرضه می شود، این اتفاق رخ بدهد، طبیعت همان جا خریدار 
مشخص می شود و اگر نیفتد مجبور است با قیمت متفاوت و در زمان 
متفاوتی آن را عرضه کند.وی در پایان گفت: بــا توجه به اینکه این دو 
باشگاه بسیار  محبوب هستند، دستگاه های نظارتی روی این معامله 
نگاه ویژه تری خواهند داشت و احتمالا شــرکت هایی که تایید بشوند 
و اهلیت معامله را داشته باشــند، محدود خواهند بود و فکر می کنم 
احتمالا باید این دو باشگاه به دو شرکتی که شکل دوقلو دارند، واگذار 
شود. البته شــایعاتی در بازار هســت اما من ترجیح می دهم در این 
باره صحبت نکنم و باید ببینیم فرایندهای قانونی به چه شــکل پیش 
می رود.از صحبت های این کارشناس این چنین برمی آید که احتمالا 
دولت، ایرانســل و همراه اول را برای مالکیت پرسپولیس و استقلال 
در نظر گرفته و آنها برای خرید سهام این دو باشگاه وارد عمل خواهند 
شد. البته ممکن است شــرکت های خودروسازی مثل سایپا و ایران 

خودرو نیز مدنظر دولت باشند.

دروازه بان آلمانی تا 2027 در لیگ برتر می ماند
برند لنو، دروازه بان آلمانی، قرارداد جدیدی با فولام امضا کرد.برند لنو، دروازه بان ســابق آرســنال، 
قراردادش با فولام را تا سال ۲۰۲۷ تمدید کرد. او در تابستان گذشته به این باشگاه ملحق شده بود. 
فولام تایید کرد که امکان تمدید این قرارداد برای یک فصل دیگر یعنی تا ژوئن ۲۰۲8 هم وجود دارد.

لنو پس از تمدید قرارداد گفت:»در فیفادی اخیر از پیشنهاد باشگاه مطلع شدم و زمان زیادی برای 
تصمیم گیری نیاز نداشتم. فوراً گفتم که می خواهم بیشــتر در اینجا بمانم، بنابراین از این موضوع و 
برنامه های بلندمدت باشگاه بسیار خوشحالم. احساس می کنم هنوز سال های خوب زیادی پیش 
رو دارم و امیدوارم بتوانم چیز خاصی را به باشگاه، هواداران، تیم، به همه اعضای باشگاه بدهم و حتی 
بتوانیم موفق تر باشــیم.«لنو در این فصل طی 5 بازی دروازه اش را بسته نگه داشته است و همین 
روند به تیمش کمک کرده تا در رده دهم جدول لیگ برتر انگلیس بایستد.تونی خان، نایب رییس 
باشگاه، گفت:»خیلی خوشحالم که اعلام کنم برند لنو امشب قراردادش را با فولام تا ۲۰۲۷ تمدید کرد 
که گزینه تمدید برای یک فصل دیگر هم در آن وجود دارد. ما در فولام کمک هایی که لنو به تیم کرده را 
دیده ایم. پس از دو کلین شیت در بردهای اخیر، در زمان خوبی این تمدید قرارداد را اعلام می کنیم.«

 

بی خیال مشتری های معروف؛ ستاره تمدید می کند
ویکتور اوسیمن، ستاره ناپولی، در آستانه پذیرفتن پیشــنهاد تمدید قرارداد ناپولی قرار دارد.جلسه 
اخیر، جلســه ای کلیدی در مذاکرات نمایندگان اوســیمن و مدیران ناپولی بر ســر تمدید قرارداد 
مهاجم نیجریه ای بود. جلســه ای بین دی لورنتیس، رئیس باشگاه و آندره آ کیاولی و روبرتو کالندا، 
نمایندگان اوسیمن برگزار شد.آنها در این جلســه درباره تمدید قرارداد یک ساله اوسیمن صحبت 
کردند. قرارداد فعلی او در ژوئن ســال ۲۰۲5 به پایان می رسد. بعد از تابســتان گذشته، این اولین 
مذاکره جدی نمایندگان اوسیمن و باشگاه برای تمدید قرارداد بوده است.به گفته جان لوکا دی مارزیو، 
خبرنگار معروف، آنها در این تمدید قصد دارند حقوق اوسیمن را تا مقدار قابل توجهی بالا ببرند و بند 
جدایی  اش را 13۰ تا 1۴۰ میلیون یورو تعیین کنند. با توجه به اینکه او پیشنهاداتی از سایر تیم ها دارد، 
ناپولی می خواهد هر چه زودتر تکلیف قرارداد او را مشخص کند.طرفین خیلی زود، دوباره ملاقات 
خواهند کرد تا درباره دیگر جزئیات قرارداد جدید و شرایط بازیکن با همدیگر صحبت کنند. این تمدید 
حقوق ۴.5 میلیون یورویی اوسیمن را بسیار افزایش می دهد و دستمزدش مطابق دیگر مهاجمان 

اروپایی هم سطح او خواهد شد.
 

تمسخر ستاره یونایتد در فضای مجازی توسط هواداران
منچستریونایتد در عملکردی ناامیدکننده به عنوان تیم آخر گروه خود با شکست 1-۰ مقابل بایرن مونیخ 
در اولدترافورد، از رقابت های اروپایی حذف شد. این اولین حذف باشگاه از یک رقابت اروپایی از فصل 
۰6-۲۰۰5 است. زمانی که آنها نتوانستند فراتر از مرحله گروهی در لیگ قهرمانان اروپا بروند و در گروهی 
که شــامل ویارئال، بنفیکا و لیل بود در رده چهارم قرار گرفتند. یونایتد با 15 گل خورده بدترین عملکرد 
دفاعی تاریخ یک تیم انگلیسی را در رقابت های لیگ قهرمانان اروپا ثبت کرد. این شکست اریک تن 
هاخ را در متزلزل ترین وضعیت ممکن از ابتدای فصل قرار داده اســت.از حواشی این دیدار، تمسخر 
آنتونی توسط هواداران خودی بود. در کلیپی که در شبکه های مجازی منتشر شده است نشان می دهد 
که بازیکن برزیلی در تلاش است تا حرکات تکنیکی انجام دهد و در این کار ناموفق می ماند و با توپ به 
بیرون از زمین می رود. این کلیپ به طور گسترده مورد توجه قرار گرفته است و هوداران زیادی در مورد 
آن نطرات مختلفی دادند.یکی برای او نوشته است: »بی استعدادی اش دیوانه کننده است.« یکی دیگر 
از هواداران این سوال را مطرح کرد که آنتونی چه کمکی به تیم کرده است: »بی فایده ترین وینگر راستی 
که در طول عمرم دیده ام، او واقعا برای تیم چه می کند؟« دیگری اضافه کرد: »این شگفت انگیز است. 

منظورم این است که نگاه کنید چقدر یک فرد می تواند تلاش بیهوده انجام دهد!«

خبر  روز

رییس بزن بهادر را دستبند 
زدند و به زندان بردند! 

ورزش 3: صحنه های عجیب و غریب دیدار آنکارا 
گوجو و ریزه اسپور در  فوتبال ترکیه این کشور را به 
اوج التهاب رسانده اســت.  فاروق کجا، رییس 
باشگاه آنکارا گوجو که حالا از سمتش کنار رفته 
در میانه مسابقه به  همراه چند نفر از همراهانش 
وارد زمین شــد و خلیل اوموت ملر، داور بازی 
را به شدت  مورد ضرب و شــتم قرار داد. بعد از 
مشــت هایی که فاروق کوجا به صورت داور زد 
او روی  زمین افتاده و از طرف همراهان او مورد 
اصابت لگد قرار گرفت.  خلیل اوموت ملر بعد از 
بازی به بیمارستان منتقل شده و ساعتی پیش 
رسانه های ترکیه  گزارش دادند او از بیمارستان 
مرخص شــده اســت. شــوک حرکت رییس 
آنکارا گوجو آنقدر  سنگین بود که فوتبال ترکیه به 
توقف درآمده و رئیس جمور ترکیه، رجب طیب 
اردوغان،  ضمن دلجویی از داور ضرب و شــتم 
شده خواهان برخورد شــدید با مسببان حادثه 
شده  است.  بعد از این صحبت های اردوغان بود 
که دادستانی آنکارا علیه فاروق کجا حکم جلب 
صادر  کرد و نیروهای پلیس با حضور در مقابل 
محل زندگی رییس ســابق آنکارا گوجو او را  به 
شکلی تحقیرآمیز دســتگیر کردند. خبرگزاری 
آناتولی گزارش داد که کجا مســتقیما به  زندان 
منتقل شده است و تا زمان برگزاری دادگاهش 
در حبس خواهد بود.  محمت یوروبولوت، رییس 
بیمارستان محل بستری شدن داور ضرب و شتم 
شده بعد از  مرخص شــدن او به رسانه ها گفت: 
»داور را مرخــص کردیم. حالــش کاملا خوب 
است و  روحیه اش بالا است. وضعیت اوموت را 
همچنان کنترل می کنیم ولی در حال حاضر به 
جز  کبودی های صورتش مشکل دیگری ندارد. 
با توجه به ضربات شدید که به او زده بودند اگر 
 خودش ورزشــکار نبود ممکن بــود اندام های 
داخلی اش به شدت آسیب ببیند«.  فاروق کجا، 
رییس سابق باشــگاه آنکاراگوجو، که پیش از 
انتقال به زندان برای بررسی  وضعیت سلامتش 
توسط پلیس به بیمارستان انتقال داده شده بود 
در اظهاراتی کوتاه و  عجیب گفت: »قصد درگیری 
فیزیکی با داور را نداشتم. هدفم درگیری لفظی 
بود.  می خواســتم به صورتش تف کنم و بگویم 
چطور حق را ناحق کرده و ما را نابود کرده  است«.  

فوتبال جهان

عکس خبر  

به یاد »کاپیتان«
پس از مصاف با تراکتور بود که مهران گلزاری، 
بازیکن چند پســته مارینوس اوزونیدیس 
در تمرینات با پارگی مینیســک مواجه شد 
و زانوی خود را به تیغ جراحان سپرد. پیش 
از آغاز بــازی گل گهر مقابــل صنعت نفت، 
بازیکنان گل گهــر در عکس تیمــی خود با 
پیراهن شماره 6 دیده شدند تا به این شکل از 
کاپیتان تیم شان یاد کرده باشند و به او برای 

بازگشت به میادین دلگرمی داده باشند.

در مجمع سالانه هیئت فوتبال استان اردبیل مطرح شد؛

هر هفته یک میلیون نفر در ورزشگاه های کشور فوتبال را تماشا می کنند
رییس فدراسیون فوتبال در مجمع سالانه هیئت فوتبال استان اردبیل به سهم ویژه این استان در فوتبال ملی اشاره کرد.به گزارش خبرگزاری مهر و به نقل از سایت فدراسیون 
فوتبال، مهدی تاج در مجمع سالیانه هیئت فوتبال استان اردبیل گفت: فوتبال گستردگی فراوانی دارد و حوزه های اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی را تحت الشعاع قرار داده 
است. فوتبال یک پدیده اجتماعی است و هر هفته یک میلیون نفر در ورزشگاه های کشور فوتبال را تماشا می کنند که بسیار حائز اهمیت است. بی شک اگر ورزشگاه های 
کشور ظرفیت بزرگی داشتند، در دربی تهران حدود سیصدهزار نفر به ورزشگاه می آمد.رییس فدراسیون فوتبال درباره شرایط فوتبال استان اردبیل افزود: هم اکنون از این 
استان دو تیم در لیگ دسته اول و یک تیم در لیگ دسته دوم حضور دارند و فوتبال اردبیل در صورت تأمین زیر ساخت ها حرف های زیادی برای گفتن دارد. اردبیل بازیکنان 
بزرگی همچون علی دایی و کریم انصاری فرد را معرفی کرده است و علی دایی اسطوره اردبیلی فوتبال افتخار بزرگی برای فوتبال ایران است. افتخارات علی دایی در عرصه 
مربیگری و فوتبالیست بودن قابل ستایش است و نقش اساسی در فوتبال ملی داشته است.رییس فدراسیون فوتبال با اشاره به وضعیت نامناسب ورزشگاه علی دایی 
اردبیل گفت: این ورزشگاه باید با حمایت استاندار اردبیل و مسئولان به صورت ویژه احیا شود. در زمان افتتاح این ورزشگاه شور و حال خاصی به وجود آمد. همچنین اردبیل 

باید توجه ویژه خود را به فوتبال ساحلی و فوتبال بانوان نیز معطوف کند.

کنفدراســیون فوتبال آســیا در خصوص مالکیت 
مشترک دو باشگاه استقلال و پرسپولیس هشدار 
داده و این بار باید فکری اساســی بــرای حل این 

مشکل شود.
به گــزارش خبرنگار ورزشــی خبرگزاری تســنیم، 
موضوع مالکیت مشــترک دو باشــگاه اســتقلال 
و پرســپولیس وارد فاز جدیدی شــده اســت. دو 
باشگاهی که همچنان با مالکیت وزارت ورزش به کار 
خود ادامه می دهند و همین موضوع دیگر نگرانی ها 
را بابت حذف این دو تیم از آسیا افزایش داده است.

 مصطفی زارعی ،رییس کمیته صدور مجوز حرفه ای 
چندی پیش گفته بود: »جلســه ای با کارشناسان 
AFC داشــتیم که آنها تأکید کردنــد این موضوع 
برای امسال باید حتماً حل شود. این نکته را به وزیر 
ورزش و سایر دوستان اطلاع دادیم و گفتیم موضوع 
مالکیت مشــترک این دو باشگاه باید حل شود. از 

وزارت ورزش و سازمان خصوصی سازی خواهش 
می کنــم این قضیه را جــدی بگیرند تــا به صورت 

اساسی حل شود«.
فدراســیون فوتبــال ســال گذشــته در مذاکــره 
با کنفدراســیون فوتبال آســیا مســتنداتی از روند 
خصوصی سازی دو باشگاه استقلال و پرسپولیس 
به این کنفدراسیون ارائه و توضیح می دهد که تاکنون 
1۰ درصد از ســهام این دو باشگاه از طریق بورس به 
فروش رفته و روند واگذاری مابقی ســهام نیز در 
حال انجام اســت. همچنین بــه AFC مدارک دو 
فراخوان دیگر برای واگذاری سهام سرخابی ها ارائه 
شده که به دلیل عدم وجود خریدار بی نتیجه بوده و 
به همین دلیل تضمین داده شده تا سال بعد روند 
واگذاری دو باشگاه به نتیجه برسد و اقداماتی در این 
زمینه انجام شود. اتفاقی که تا این لحظه رخ نداده و 
هیچ پیشرفت عملی در روند واگذاری باشگاه های 

استقلال و پرسپولیس حاصل نشده است.
فدراسیون فوتبال مدارکی از روند خصوصی سازی 
ســرخابی ها را از وزارت ورزش و ســازمان 
خصوصی ســازی دریافت کرده و عیناً این مدارک 
را در اختیار AFC قرار داده اســت. براســاس آن، 
کنفدراســیون فوتبال آسیا سال گذشــته از بحث 
لکیــت مشــترک اســتقلال و پرســپولیس  ما
چشم پوشــی کرد و در نهایت نیز مجــوز حرفه ای 
باشگاه پرسپولیس صادر شد اما مجوز آبی پوشان 

به دلیل بدهی خارجی صادر نشد.

هشدار AFC و تضمین خطرناک در مورد مالکیت استقلال و پرسپولیس



مقرر شده است سازمان جهاد کشاورزی به عنوان 
یر  سا و  لیت کند  فعا ر  سیاست گذا و  یز  مه ر برنا

دستگاه ها نیز وظایف خود را داشته باشند

نورپردازی مقبره ابودردا در منطقه ۹ اصفهان انجام شد
مدیر منطقه ۹ شهرداری اصفهان گفت: در راستای زیباسازی فضاهای شهری و ایجاد چشم انداز زیبا 
و جذاب، نورپردازی مقبره ابودردا اصفهانی در خیابان میرزاطاهر با اعتباری بالغ بر دو میلیارد ریال 
اجرا شد.سیدسلمان قاضی عسگر در گفت وگو با خبرنگار ایمنا نورپردازی را نشان دادن حریم عمومی 
موجود در فضای شهری دانست و اظهار کرد: نورپردازی شهری از جمله عناصر تاثیرگذار و کلیدی در 
طراحی فضای شهریِ امروزی محسوب می شود که در جلوه بصری و کیفی عناصر بسیار موثر است.

وی افزود: امروزه ارتقای کیفیت و زیباسازی فضاهای شــهری به یکی از مهم ترین درخواست ها و 
مطالبات شهروندان تبدیل شده و در ایجاد امنیت، آسایش و جذابیت های محیط شهری نیز می تواند 
نقش بسزایی ایفا کند.مدیر منطقه ۹ شهرداری اصفهان با اشــاره به اقدامات شهرداری در راستای 
نورپردازی سطح این منطقه خاطرنشــان کرد: به منظور بهبود و زیباسازی فضاهای شهری و ایجاد 
چشم انداز زیبا و جذاب نورپردازی مقبره ابودردا در خیابان میرزاطاهر با اعتباری بالغ بر دو میلیارد 
ریال اجرا شد.قاضی عسگر تصریح کرد: در این مکان شخصی مؤمن و عابد به نام ابودردا اصفهانی به 
خاک سپرده شده که همواره مورد احترام ساکنان محل بوده است؛ با تلاش واحد زیباسازی منطقه 
۹ شهرداری اصفهان در راستای زیباسازی منظر شهری و حفظ و تکریم این مکان، نورپردازی ویژه ای 
برای آرامگاه وی اجرا شد.وی گفت: خدمات نورپردازی با تمرکز بر بهبود کیفیت زندگی شهروندان، 
ایجاد جلوه های ویژه با نور، تفاوت چشم انداز در روز و شب و زنده نگه داشتن فضاهای شهری یکی 

از مهم ترین خدماتی است که در شهرداری ها ارائه می شود.
 

سرانه فضای سبز منطقه ۸ اصفهان افزایش پیدا می کند
مدیر منطقه هشت شهرداری اصفهان گفت: با احداث دو فضای ســبز در سطح این منطقه، سرانه 
فضای سبز این منطقه افزایش می یابد.علی باقری در گفت وگو با خبرنگار ایمنا با اشاره به پارامترهای 
افزایش ســطح زندگی در اصفهان اظهار کرد: یکی از این پارامترها به ویژه در شرایطی که هوای شهر 
به شدت آلوده است، مسئله توسعه و نگهداشت فضای سبز است، فضای سبز در شهر اصفهان جز 

هویت این کلان شهر است و یکی از شاخصه های مهم برای شهروندان و مسافران به شمار می رود.
وی با توجه به رشد فضای سبز در دل شهر کویری اصفهان تصریح کرد: نگهداری فضاهای سبز موجود 
در اصفهان با توجه به خشکی زاینده رود و شرایط اقلیمی با مشکلات زیادی روبه رو است، به همین 
دلیل مدیریت شهری اصفهان برای اینکه بتواند این فضای سبز را به صورت علمی حفظ و حراست 
کند؛ طرحی را به عنوان طرح جامع شــبکه آبیاری ایجاد کرد که این طرح در این چندسال در بعضی 
مناطق همچون منطقه هشت در حال اجرا است.مدیر منطقه هشت شهرداری اصفهان با اشاره به ۴۶ 
پارک موجود در اصفهان توضیح داد: شهر اصفهان بر اساس جمعیت ساکن به ازای هر نفر، سه و نیم 
متر مربع فضای سبز دارد، یعنی در کل نزدیک به یک میلیون مترمربع فضای سبز را شامل می شود 
که برای حفظ و نگهداری آن از طرح جامع آبیاری استفاده می کنند که در آن نزدیک به ۱۷.۵ کیلومتر 
شبکه انتقال آب به فضای سبز پیش بینی شده و اقدامات خوبی هم در این راستا صورت گرفته است.

باقری عنوان کرد: تا پایان سال ۱۴۰۱ از این شبکه انتقال ۱۷ کیلومتری نزدیک به سه و نیم کیلومتر اجرا 
شده است؛ در بودجه سال جاری مسئله زیســت پذیری بهتر و حفظ و نگهداری فضای سبز اولویت 
دارد.وی با بیان اینکه اصفهان چند خط انتقال در حال اجرا دارد، گفت: یکی از این خطوط در حد فاصله 
پارک بهشت تا میدان ماه فرخی در خیابان جابر انصاری و رزمندگان است، طول این خط بالغ بر ۳.۸ 
کیلومتر است که ۱۷ میلیارد اعتبار برای آن در نظر گرفته شده و قراردادی با پیمان کار تنظیم و پروژه 
تحویل داده شده است که انتظار می رود در سال جاری در این خط آبرسانی انجام شود.مدیر منطقه 
هشت شهرداری اصفهان در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه این خطوط کدام قسمت ها را آب رسانی 
می کند؟، گفت: این مسئله در طرح جامع است، این طرح به صورت شبکه از یک سری خطوط انتقال 
از جمله خط توزیع و مخازن تشکیل شده که به یکدیگر متصل هستند.باقری با اشاره به خطوط این 
طرح جامع ادامه داد: ظرفیت آبی که در منطقه داریم، توسط این طرح مدیریت می شود، آب با عدالت 

به صورت مویرگی در همه مناطق توزیع می شود.

اخبار

در جلسه کارگروه اقتصادی استانداری اصفهان مطرح شد:

بسته جامع برای میدان مرکزی میوه و تره بار تهیه شود

جلســه کارگروه اقتصادی اســتانداری اصفهان در میدان مرکزی میوه و 
تره بار اصفهان با حضور برخی از اعضای این کارگروه برگزار شد.به گزارش 
خبرگزاری ایمنا، بازدیــد میدانی اعضای کارگروه اقتصادی اســتانداری 
اصفهان، از میدان مرکزی میــوه و تره بار اصفهان برگزار شــد و بعضی از 
موضوعات و مشکلات مربوط به این میدان مورد بحث و بررسی قرار گرفت.

   سیر تکامل میدان مرکزی میوه و تره بار ادامه پیدا کند
محمود حقیقت سرشت، سرپرســت معاونت هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری اصفهان اظهار کرد: هر سیســتمی نیازمند تکامل است و باید 
به صورت مستمر این مسیر طی شــود، بنابراین هدف این است که سیر 
تکامل ادامه پیــدا کند و ایرادات به دســت مجموعه ها همچون مدیریت 
میدان میوه و تره بار و اتحادیه اتحادیه عمده فروشان میادین و دستگاه های 
اجرایی همچون سازمان های جهاد کشــاورزی و صمت رفع شود.وی با 
بیان اینکه تلاش این است که میوه و تره بار با کیفیت و قیمت مناسب به 
منزل شهروندان برسد و رضایتمندی خوبی را رقم بزند، افزود: امیدواریم با 
جلساتی که در این رابطه برگزار می شود، این بهبود اتفاق بیفتد و رفاه نسبی 

برای شهروندان و زحمتکشان میدان میوه تره بار به ارمغان بیاوریم.

   لزوم آسیب شناســی توقف وانت مقابل غرفه ها و واســطه ها در 
میدان میوه و تره بار

امید شریفی، مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان 
گفت: حق و حقوق کشــاورزان و غرفه داران در میــدان مرکزی میوه و 
تره بار باید به نحو مطلوب ادا شــود.وی ادامه داد: البته باید توجه داشت 
که موضوع نرم افزار برای کنتــرل ورود و خروج بار به ایــن میدان باید 
انجام شــود، همچنین توقف وانت بار مقابل غرفه ها و واســطه ها باید 
آسیب شناسی شود و یک بسته جامع با همکاری دستگاه ها برای این 

میدان تهیه کنیم.

   پله پله باید جلو برویم و به نتیجه مطلوب برسیم
جواد محمدی فشارکی، مدیر بازرسی و نظارت اصناف استان اصفهان 
نیز گفت: همکاران ســازمان میادین دغدغه مند هستند تا مشکلات 

میدان مرکزی میوه و تره بار در زمینه ورود و خروج بار رفع شود.
وی با بیان اینکه در حال پیگیری هســتیم و اتحادیه عمده فروشان 
میادین میــوه و تره بــار نیز پــای کار اســت، افزود: لازم اســت که 
زیرســاخت های ورود و خــروج بار آماده شــود که البته بخشــی از 
آماده سازی شده و پس از ارائه نرم افزار طراحی شده توسط سازمان 

میادین شهرداری در استانداری، نقاط ضعف آن برطرف شود.
مدیر بازرســی و نظارت اصناف اســتان اصفهان خاطرنشــان کرد: 
نمی خواهیم در لحظه اول تمام نظارت ها و کنترل انجام شود، بلکه باید 
پله پله جلو برویم و آهسته آهسته نقاط ضعف نرم افزار را کاهش دهیم، 

نیازمندی ها باید در آن دیده شــود تا بتوانیم به نتیجه مطلوب دست 
پیدا کنیم.وی با بیان اینکه هدف این اســت که بتوانیم میوه و تره بار 
را با قیمت مناسب تری سر سفره شهروندان قرار دهیم، ادامه داد: از 
تمام اعضای کارگروه که در این راستا تلاش می کنند قدردانی می کنم.

   ســازمان جهاد کشــاورزی، برنامه ریز و سیاســت گذار کارگروه 
ساماندهی میوه و تره بار

جمشید اسکندری، معاون توسعه بازرگانی و صنایع کشاورزی سازمان 
جهاد کشاورزی اســتان اصفهان تاکید کرد: جلسه ای با حضور برخی 
اعضای کارگروه ســاماندهی میوه و تره بار در اســتانداری برگزار شد 

که خروجی آن صورت جلسه ای بود که با دقت نظر تهیه و ابلاغ شد.
وی با بیان اینکه بر اســاس مصوبات آن جلســه، برنامه ریزی انجام 
شد و نخستین جلسه برگزار خواهد شد، اضافه کرد: مقرر شده است 
سازمان جهاد کشاورزی به عنوان برنامه ریز و سیاست گذار فعالیت کند 

و سایر دستگاه ها نیز وظایف خود را داشته باشند.
معاون توسعه بازرگانی و صنایع کشــاورزی سازمان جهاد کشاورزی 
استان اصفهان خاطرنشان کرد: نرم افزاری تهیه و قرار شد ارائه شود تا 
از معایب و مزایای آن اطلاع پیدا کنیم؛ استفاده از آن موجب می شود 
بسیاری از فعالیت های فیزیکی به ویژه در حوزه بازرسی رفع می شود، 

زیرا با تحلیل اطلاعات می توان مشکلات را شناسایی و رفع کرد.
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رییس کمیسیون عمران شورای شهر مطرح کرد:

تشکیل کارگروه برای نظارت بر پروژه های عمرانی اصفهان
رییس کمیسیون عمران، معماری، شهرسازی و بافت تاریخی شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: این 
کمیســیون با ایجاد کارگروه، نظارت بر پروژه های عمرانی و پیاده روها را آغاز کرده  است تا پروژه ها طبق 
برنامه ریزی انجام شده، اجرا و رفاه و آسایش  هرچه بیشتر برای شهروندان فراهم شود.رسول میرباقری 
در گفت وگو با خبرنگار ایمنا با اشاره به تشکیل کارگروه برای نظارت بر پروژه های عمرانی اظهار کرد: وظیفه 
این کارگروه این است که قبل از تصویب ردیف بودجه، برای ایجاد و تعمیر پیاده رو از محل مورد نظر بازدید 
و در راستای مرمت یا تجدید بنای آن محل حکم صادر کند.وی افزود: پس از اجرا و بهره برداری از پروژه ، 
نظارت مستقیمی بر بهره وری آن صورت می گیرد که این نظارت بسته به اینکه پروژه مربوط به کدام معاونت 
اســت، تغییر می کند؛ یعنی اگر پروژه در حوزه خدمات شهری باشــد، معاونت خدمات شهری وظیفه 
حفظ و نگهداری پروژه را بر عهده دارد یا اگر پروژه های عمرانی باشد، معاونت عمران موظف به نظارت بر 
آن است.رییس کمیسیون عمران، معماری، شهرسازی و بافت تاریخی شورای اسلامی شهر اصفهان با 
اشاره به نارضایتی برخی شهروندان از مستحکم نبودن کف پوش بعضی پیاده روها تصریح کرد: عوامل 
مختلفی از جمله، زیرسازی پیاده رو، کمبود ضخامت بتن، بی کیفیتی سنگ فرش استفاده شده، ضعف 
پیمانکار و سیستم های نظارتی در این خصوص تاثیرگذار است که مسئولیت آن بر عهده معاونت عمران 
است.میرباقری ادامه داد: معاونت عمران ضمانت نامه ای به شهرداری می دهد که بر اساس آن اگر پروژه 
در بهره برداری و آزمایش موفق نباشد، معاونت عمران با هزینه خود آن را مرمت می کند یا شهرداری در 
پروژه های دیگر معاونت عمران را مشمول هزینه می کند.وی در خصوص پیگیری شکایات مردمی با 
بیان اینکه اعضای کمیسیون معماری شورای اسلامی شهر اصفهان روزهای زوج در شورای اسلامی شهر 
حضور دارند و در خدمت مردم هستند، گفت: این کمیسیون با پیمانکارانی که ضعف عملکرد دارند، برخورد 
می کند و در تلاش است آسایش را برای شهروندان فراهم کند، از شهروندان نیز انتظار می رود در این مسیر 
کمیسیون عمران، معماری، شهرسازی و بافت تاریخی شورای اسلامی شهر اصفهان را با پیگیری های 

تخصصی خود همراهی کنند.
 

رییس اداره ترافیک منطقه ۵ شهرداری اصفهان:

یکی از گلوگاه های محله حسین آباد ساماندهی و ایمن سازی شد
رییس اداره ترافیک منطقه پنج شــهرداری اصفهان گفت: یکی از دغدغه های اصلی شهروندان کیفیت 
مطلوب معابر شهری برای تردد ایمن و با خاطری آسوده بود که در این راستا عملیات ایمن سازی گلوگاه 
خیابان مسجد اعظم محله حســین آباد با هزینه ای بالغ بر یک میلیارد ریال انجام شده است.مهدی 
اله دادی در گفت وگو با خبرنگار ایمنا اظهار کرد: یکی از دغدغه های اصلی شــهروندان کیفیت مطلوب 
معابر شهری برای تردد ایمن و با خاطری آسوده است، همچنین یکی از اولویت های شهرداری منطقه 
پنج در سال های گذشته، اصلاح معابر برای تسهیل رفت و آمد وســایل نقلیه در سطح این منطقه بود.

وی با اشاره به اقدامات و عملیات های انجام شده برای تسهیل در رفت و آمد شهروندان افزود: عملیات 
ایمن سازی گلوگاه خیابان مسجد اعظم محله حسین آباد با هزینه ای بالغ بر یک میلیارد ریال انجام شده 
است، همچنین از دیگر اقدامات انجام شده در این خیابان، می توان به اجرا و نصب تجهیزات ترافیکی 
از جمله جداکننده های بتنی، تابلوهای ترافیکی و سرعت کاه در راستای ارتقای ایمنی تردد وسایل نقلیه 
و عابران پیاده اشاره کرد.رییس اداره ترافیک منطقه پنج شهرداری اصفهان تاکید کرد: تمام مسیرهای 
دارای گره های ترافیکی در این منطقه به صورت هفتگی بازدید و بررسی های لازم برای بهبود شرایط صورت 
می گیرد.اله دادی با بیان اینکه اصلاح و بازبینی مجدد طرح های اجرا شــده برای بررســی تقارن های 
ترافیکی در راستای دستیابی به رضایت شهروندان اعمال می شود، گفت: تاکنون ۲۶ نقطه از گلوگاه ها که 
در ساعات پرتردد شاهد ترافیک و کندی حرکت بود، بررسی و رفع عیب شده و میزان تاثیرگذاری ۴۰ تا ۹۵ 
درصد برآورد شده است.رییس اداره ترافیک منطقه پنج شهرداری اصفهان ضمن قدردانی از حساسیت 
شهروندان در رابطه با اینگونه موارد و رفع خطر نقاط حادثه خیز گفت: شهروندان می توانند از طریق تماس 

با سامانه ۱۳۷ به شهرداری اطلاع دهند تا در سریع ترین زمان ممکن رفع خطر شود.

بامسئولان 

معاون شهردار:

 نخستین پارکینگ طبقاتی بخش خصوصی در اصفهان
 به زودی راه اندازی می شود

خبر روز 
معاون شهردار اصفهان مطرح کرد:

بخشودگی ۱۰۰ درصدی عوارض 
نوسازی ساختمان های سبز 

معاون شهرســازی و معماری شهردار اصفهان 
از بخشــودگی ۱۰۰ درصدی عوارض نوســازی 
ساختمان های سبز در این کلان شهر خبر داد و 
گفت: طرح سرو سبز به این معنا که ساختمان ها 
بر اساس میزان مصرف انرژی بررسی می شود، 
برای نخستین بار در کلان شــهر اصفهان انجام 
شد.وحید مهدویان در گفت وگو با خبرنگار ایمنا 
با بیان اینکه ایران از نظر مصرف انرژی رتبه ششم 
جهان را دارد و یکی از پرمصرف ترین کشــورها 
است، اظهار کرد: ساختمان ها به عنوان یکی از 
ارکان اصلی توســعه اجتماعی اقتصادی کشور 
تلقی می شود، همچنین به طور میانگین ۳۰ تا 
۵۰ درصد حوزه انرژی به ساختمان ها اختصاص 
داده شــده که از پرمصرف تریــن منابع انرژی 
است.وی با بیان اینکه یکی از رویکردهایی که 
در موضوع ساخت وســاز و اتلاف انرژی وجود 
دارد، جلوگیری از اتلاف انرژی بوده که بیش از 
سه دهه قوانین و مقررات آن در کشور مصوب 
و ابلاغ شده است، افزود: ساختمان ها از جهت 
اینکه چه مقدار ایــن الزامات و ضوابط را رعایت 
می کنند، رتبه بندی شده است و در ایران و دیگر 
کشورهای جهان به سه دسته سرو سبز، سرو 
نقره ای و سرو طلایی رده بندی می شود.معاون 
شهرسازی و معماری شهردار اصفهان با اشاره 
به اینکه طرح سرو ســبز برای نخستین بار در 
کلان شهر اصفهان اجرا شد، تاکید کرد: سرو سبز 
به این معناست که ساختمان ها بر اساس میزان 
مصرف انرژی بررسی می شود و به عنوان یک 
اقدام نوین در ایران به شــمار می آید.مهدویان 
با بیان اینکه جهــت رتبه بندی ســاختمان ها 
دبیرخانه ساختمان پایدار در معاونت شهرسازی 
و معمــاری شــهرداری اصفهان بــا همکاری 
سازمان نظام مهندس، مرکز تحقیقات مسکن 
و دانشگاه ها تشکیل شد، گفت: پس از تشکیل 
دبیرخانه فراخوان شناسایی ساختمان های سبز 
اعلام شد و ســاختمان هایی که اعلام آمادگی 
کردند توســط مرکز تحقیقات مســکن مورد 
بررسی قرار گرفت، در این راستا سه ساختمان به 
عنوان ساختمان سبز شناسایی و از طرف مرکز 

تحقیقات پلاک سبز به آن ها اهدا شد.

پاتوق دختران »نیلوفرانه« 
در فرهنگسراهای منطقه 

۱۲ اصفهان
مدیر منطقه ۱۲ شــهرداری اصفهان با اشاره 
به برگزاری پاتوق دختران نیلوفرانه در سطح 
فرهنگســراهای این منطقه گفت: مخاطب 
هدف پاتــوق نیلوفرانه، دخترانی هســتند 
که بیشتر در معرض آسیب های اجتماعی 
قرار دارند و با شعار »دختران امروز، مادران 

فردا« فعالیت می کنند.

عکس خبر

تمهیدات مراکز معاینه فنی خودرو در شهر اصفهان برای آلودگی هوا
مدیرعامل سازمان مدیریت حمل ونقل بار شهرداری اصفهان با اشاره به تمهیدات مراکز معاینه فنی خودروهای این کلان شهر در شش ماه دوم سال گفت: معاینه 
فنی دقیق خودروها از اقدامات پیشگیرانه برای کاهش آلودگی هواست.سیدعلی عبدالهی در گفت وگو با خبرنگار ایمنا با بیان اینکه از شهروندان تقاضا می شود تا 
با توجه به فصل سرما، تشدید آلودگی هوا و ورود به شرایط اضطرار آلودگی هوا، هرچه سریع تر با مراجعه به مراکز معاینه فنی شهر اصفهان نسبت به کنترل وضعیت 
آلایندگی خودروی خود اقدام کنند، اظهار کرد: خودروهایی که اعتبار معاینه فنی آن ها به پایان نرسیده است، می توانند برای کنترل زودهنگام آلایندگی خودرو به 
مراکز معاینه فنی شهر اصفهان مراجعه کنند.وی با اشاره به وضعیت مراجعه شهروندان به مراکز معاینه فنی و ظرفیت ایجاد شده در این مراکز افزود: مراکز معاینه 

فنی خودروی کلان شهر اصفهان در حال حاضر صف انتظار ندارد و شهروندان می توانند در کمترین زمان از خدمات ارائه شده توسط این مراکز بهره مند شوند.
مدیرعامل سازمان مدیریت حمل ونقل بار شهرداری اصفهان تاکید کرد: شهروندان اصفهانی می توانند برای صرفه جویی در وقت به سامانه نوبت دهی اینترنتی 
Fani.hamlebar.com مراجعه کنند و با درج مشخصات خودرو نوبت بگیرند، در حال حاضر مرکز معاینه فنی همدانیان، شفق، ارغوانیه ، تاکسیرانی و حافظ 
قطعات به این سامانه مجهز اســت.عبدالهی با اشــاره به اینکه تعدادی از مراکز معاینه فنی خودرو در روزهای تعطیل فعال و ساعت کاری مراکز متفاوت است، 
 isfahan.ir/hamlebar گفت: شهروندان برای اطمینان از آخرین وضعیت کاری مراکز می توانند به وبگاه ســازمان حمل ونقل بار شهرداری اصفهان به نشانی

مراجعه کنند.

معــاون حمل ونقــل و ترافیک شــهردار اصفهان 
گفت: نخســتین پارکینگ عمومی طبقاتی بخش 
خصوصی بــا ظرفیت ۴۷۰ دســتگاه خــودرو در 

محدوده منطقه سه راه اندازی می شود.
حسین حق شــناس در گفت وگو با خبرنگار ایمنا 
با بیان اینکه ظرفیت بخش خصوصی در توســعه 
خدمات حمل ونقل با ترافیــک راهبردی صحیح، 
منطقی و خردورزانه برای مدیریت شــهری است، 
اظهار کرد: تشــویق بخش خصوصــی به احداث 
پارکینگ های عمومی علاوه بر ایجاد تســهیلات به 

شــهروندان، موجب بهبود مدیریت منابع و ارتقای 
کیفیت خدمات می شود.

وی با اشاره به احداث یک واحد پارکینگ که بالغ 
بر ۷۰۰ میلیون تومان هزینه دارد، افزود: در منطقه 
سه شهرداری اصفهان که مرکز اقتصاد و گردشگری 
شهر است، ۴۱ پارکینگ با ظرفیت ۵۴۲۰ دستگاه 
خودرو وجود دارد که ۲۰ مجموعه با ظرفیت ۳۶۶۵ 
واحد متعلق به شــهرداری اصفهان بــوده و دیگر 
پارکینگ ها تحت مالکیت بخش خصوصی است.

معــاون حمل ونقــل و ترافیک شــهردار اصفهان 

خاطرنشــان کرد: نخســتین پارکینــگ عمومی 
طبقاتی بخش خصوصی با ظرفیت ۴۷۰ دستگاه 
خودرو در محدوده منطقه سه راه اندازی می شود.

وی گفــت: از دیگر تســهیلات ترافیکــی در این 
منطقه احداث پارکینــگ عمومی بازار طلا واقع در 
کوچه کمرزرین اســت و این دو پارکینگ به زودی 

راه اندازی خواهد شد.
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سرپرست جدید اداره پشتیبانی امور مشتریان مخابرات اصفهان 

منصوب شد

اسماعیل قربانی، مدیر مخابرات منطقه اصفهان طی حکمی، وجیهه رجایی را به 
سمت سرپرستی اداره پشتیبانی امور مشتریان در حوزه معاونت تجاری و امور 
مشتریان مخابرات منطقه اصفهان منصوب کرد.به نقل از روابط عمومی مخابرات 
منطقه اصفهان، احمد شــاه میرزایی معاون تجاری و امور مشتریان مخابرات 
منطقه اصفهان در جلسه ای که با حضور جمعی از رؤسای ادارات و کارکنان این 
معاونت در ســاختمان مرکز حضرت ولی عصر )عج( برگزار شد؛ ضمن تشکر از 
اقدامات امیر کلانتر در زمان تصدی مسئولیت این اداره، برای سرپرست جدید 
آرزوی موفقیت در انجام امور محوله این اداره کرد.گفتنی اســت؛ در این جلسه 
ضمن قرائت حکم انتصاب وجیهه رجایی با اعطای هدیــه ای از خدمات امیر 

کلانتر تقدیر به عمل آمد.

مدیر عامل شرکت فولاد مبارکه خبر داد:

عبور از ۱۰ میلیون و ۲۴۷ هزار تن ظرفیت اسمی

مدیر عامل شرکت فولاد مبارکه اصفهان با اشاره به اینکه پارسال برای اولین 
از 10 میلیون و247 هزار تن طرفیت اسمی عبور کردیم، گفت: تا امروز بیش از 
25 میلیون تن صادرات محصولات فولادی و 11 میلیارد دلار ارزآوری داشتیم.

به گزارش خبرگزاری ایمنا، محمد یاســر طیب نیا ظهر در آئین امضای ســند 
همکاری در زمینه بازسازی و بهســازی تجهیزات لیزری شرکت فولاد مبارکه 
و مرکز علوم و فنون لیزر ایران، اظهار کرد: تحولات مجموعه ســازمان انرژی 
اتمی به ویژه در دو سال اخیر منجر به اتفاقاتی شده که در کشور از آن استفاده 
می کنند، کنار هــم قرار گرفتن ظرفیت های عظیــم می تواند یک اتفاق بزرگ 
صنعتی را در کشــور رقم بزند.وی با قدردانی از این نگاه سازمان انرژی اتمی 
گفت: کارهایی که در تکنولوژی روز، لیزر و پژوهشــی انجام می شــود صرف 
یک تجهیز نیســت بلکه هرکدام یک نقطه گلوگاه در صنعت است که می تواند 
اتفاقات دیگر را رقم بزند و ارزش آن برای اقتصاد ملی بیش از میلیاردها دلار 
خواهد بود.مدیر عامل شرکت فولاد مبارکه اصفهان خاطرنشان کرد: به واسطه 
وابســتگی صنایع در بخش معدن کارهای خوبی را با سازمان شروع کردیم، 
امسال بیش از یک میلیون و 200 هزار تن سنگ در نتیجه همکاری استخراج 

شده که سال آینده این عدد به دو میلیون تن خواهد رسید.
وی، آغاز فعالیت های مشترک را موجب دســتاوردهای اخیر فولاد دانست 
و گفت: ســال ها به دنبال ایجاد طرفیت برای اســتفاده توان فولاد بودیم که 
اکنون این بستر فراهم شده که در مجموع به رشــد اقتصاد ملی و رشد تولید 
کمک می کند.طیب نیا، فولاد مبارکه اصفهان را بزرگ ترین تولیدکننده کننده 
محصولات فولادی در منطقه غرب آســیا و شــمال آفریقا خواند و ادامه داد: 
ارزش کنونی بازار ما 500 هزار میلیارد تومان است که ارزش واقعی آن به بالای 

15 میلیارد دلار می رسد همچنین این صنعت سهم یک و نیم درصدی در تولید 
ناخالص داخلی و شش درصدی در صنعت دارد.

وی، گســتردگی زنجیره تامین و تولید را ویژگی مهم فولاد مبارکه اعلام کرد و 
یادآور شد: فولاد مبارکه نخستین صنعت فولاد جذاب برای سرمایه گذاری به 
شمار می آید زیرا پیشــرفت اقتصادی را به دنبال دارد و در بالادست فولاد دو 
هزار و 500 واحد کوچک و بزرگ و حداقل هزار شرکت مصرف کننده محصولات 
ما قــرار دارند.مدیرعامل شــرکت فــولاد مبارکــه، این شــرکت را مجموعه 
گسترده ای از 110 شرکت در اقصی نقاط کشور معرفی کرد و گفت: هدف گذاری 
این است که در افق 1410 به درآمد 15 میلیارد دلار در فولاد برسیم و این واحد 
که بزرگ ترین مجموعه صنعتی کشور به شمار می آید و هدف گذاری شده که 

نقش شرکت هایی مانند تویوتا و هوندا در اقتصاد ژاپنی را ایفا کند.
طیب نیا با اشاره به پنج هدف گذاری برای رسیدن به این هدف گفت: نخستین 
جهت گیری اســتفاده از طرفیت های موجود اســت در همین راستا بالفعل 
کردن همه این ظرفیت ها در دســتور کار قرار گرفت و پارسال برای اولین بار 
با صد در صد ظرفیت کار کردیم.وی با اشــاره به ثبت رکود 700 هزار تن تولید 
محصول در سال گذشته گفت: با برنامه ریزی در زمینه تعمیرات در زمان قطعی 
انرژی و تلاش های دیگر، امســال به تولید 800 هزار تن رسیدیم.مدیر عامل 
فولاد مبارکه، دومین هدف گذاری این شــرکت را جذب نیروی انسانی اعلام 
کرد و یادآور شد: سال گذشته هزار و 100 اســتخدام رسمی انجام شد. هزار و 
شش نفر در پروژه های شرکت مشغول به کار شدند زیرا توسعه بدون نیروی 
انسانی نخبه محقق نمی شود.وی، ســومین هدف گذاری را تمرکز بر نوآوری 
و فناوری های نوین برشــمرد و افزود: حوزه چهارم توسعه هاست زیرا فولاد 

مبارکه با این توسعه ها زنده است، تا یکی دو سال پیش تمرکز توسعه کمی بود 
و در مدت ســه دهه به ظرفیت 10و دو دهم میلیون تن رسیده ایم اکنون هدف 
گذاری فولاد بر پایه توسعه متوازن اســت و در این زمینه به تولید محصولات 
با کیفیت و ارزش افزوده بیشتر رو آوردیم.طیب نیا با اشاره به سرمایه گذاری 
در زمینه تامین برق، گاز، حمل ونقل مورد نیاز شرکت برای دستیابی به توسعه 
متوازن اظهار کــرد: در حوزه برق به تازگی یک نیــروگاه ۹14 مگاواتی افتتاح 
شد و یک نیروگاه 600 مگاواتی خورشیدی نیز در شرق اصفهان درحال ایجاد 
است که از اول سال آینده وارد مدار می شــود؛ اما فاز به فاز مورد بهره برداری 

قرار می گیرد.
وی، پنجمین جهت گیری فولاد را تبدیل شدن به صنعت سبز بیان کرد و گفت: 
در شهرهای بزرگ کشور از آلایندگی رنج می بریم به همین دلیل نگاه منفی به 
صنعت وجود دارد که لازم است منشأ آلایندگی با نگاه درستی بررسی شود چرا 

که کمتر از 20 درصد آلایندگی ها به صنایع بر می گردد.
طیب نیا، پیشتازی صنعت در این حوزه را ضروری دانست و افزود: رویکرد ما 
معرفی فولاد به عنوان الگو است در این راستا 2 و سه دهم میلیارد دلار پروژه 
تعریف شده و در حوزه برق نیز کاهش دو و نیم میلیون تن مونواکسید کربن 
را به دنبال دارد.وی، نقطه قوت فولاد مبارکه را وجود همه ظرفیت ها از سنگ تا 
رنگ در این مجموعه اعلام کرد و یادآور شد: سال گذشته فولاد در خلق ارزش 
افزوده رتبه یک کشــور در بین 100 شــرکت، به جایگاه برتر دست یافت چون 
سنگی که ارزش آن در معدن 150 هزار تن است را به محصولی تبدیل می کنیم 
که در بازار هر کیلوی آن 30 هزار تومان عرضه می شود.مدیر عامل شرکت فولاد 
مبارکه، سودآوری و خلق ارزش افزوده این واحد را در رتبه یک کشوری عنوان 

کرد و گفت: سال گذشته برای نخستین بار از 10 میلیون و247 هزار تن ظرفیت 
اسمی عبور کردیم امیدواریم امسال با وجود محدودیت های تامین گاز و برق 
و حمایت دولت بتوانیم نه تنها پاسخگوی صنایع داخلی باشیم بلکه به هدف 

صادرات و ارزآوری دست یابیم.
وی تصریح کرد: تا امروز بیش از 25 میلیون تن صادرات محصولات فولادی 

و 11 میلیارد دلار داشتیم امسال امیدواریم این رکورد را پشت سر بگذاریم.
طیب نیا از افزایش عرضه محصولات در بازارهای داخلی خبر داد و گفت: طیف 
مختلف صنایع فلزی، لوازم خانگی، صنایع تکمیلی، خرده فروشــی، حمل و 
نقل و ساختمان مصرف کنندگان فولاد هستند و هدف گذاری این است که از 

نظر کمی تولید را تا 18 میلیون تن با رویکرد توسعه متوازن افزایش دهیم .
وی از تعریف 5 میلیارد دلار پروژه توســعه در قالب 220 طرح تعریف شــده 
خبر داد و بیان داشــت: ســال گذشــته 1321 قطعه و ماده مصرفی در فولاد 
بومی سازی شد و امسال 71۹ قطعه ؛اما هدف گذاری این است که تا آخر سال 

این عدد به 1300 قطعه برسد.
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه با اشاره به بومی سازی 100 هزار قطعه تجهیز در 
این شــرکت گفت: عمده این اتفاق طی ده سال بعد از تحریم ها رخ داده زیرا 
صدها شرکت دانش بنیان درگیر این پروژه ها هستند همچنین امسال هزار 
میلیارد با 15 دانشگاه توافقنامه همکاری داریم و پایان نامه های دانشگاهی 
را نیز جهت دهی می کنیم تا این پروژه ها به هســته های فناور تبدیل شود و با 

سرمایه گذاری ما به شرکت های دانش بنیان تبدیل می شوند.
وی با اشاره به اشتغال زایی مستقیم این صنعت برای 35 هزار نفر گفت: 380 
هزار اشتغال زایی مستقیم و غیر مستقیم در صنعت فولاد ایجاد شده است.

رییس سازمان انرژی اتمی در جمع دانشجویان اصفهانی:

برداشت آب از زاینده رود برای مصرف در صنایع متوقف خواهد شد

مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان خبرداد:

صدور ۹۱۳ پروانه اشتغال به کار مهندسی

رییس ســازمان انرژی اتمی گفت: قصد داریم با احداث مرکز جدید رادیو دارو 
)مرکز تترا( ظرفیت تولید این محصولات را در کشور پنج تا هفت برابر افزایش 
دهیم.محمد اسلامی، رییس ســازمان انرژی اتمی عصر در  برنامه پرسش و 
پاسخ در جمع دانشجویان دانشگاه علوم پزشــکی اصفهان به مناسبت هفته 
پژوهش افزود: افزایش این تعداد رادیو دارو، گام موثری در کمک به بیماران در 
کشور خواهد بود. وی افزود: سه رادیو داروی جدید رونمایی شد و اکنون 50 رادیو 

دارو در گروه های مختلف را ارائه می کنیم.
رییس سازمان انرژی اتمی ادامه داد: 210 مرکز پزشــکی و درمانی در کشور از 
خدمات و محصولات ســازمان انرژی اتمی بهره می برند و ســالانه حدود یک 
میلیون بیمار از طرق مختلف از خدمات حوزه پزشــکی و درمانی این سازمان 

بهره می گیرند.
وی تصریح کرد: در بخش درمانی رادیو دارو ها قصد افزایش اثربخشی را داریم 
و در موضوع تشخیصی رادیو دارو ها نیز با افزایش دقت می توان برای پزشکان 
وضوح بالاتری از مشکلات و ضایعات را به نمایش درآورد تا شناسایی تومور ها 
با شرایط بهتری انجام گیرد.اســلامی گفت:  مرکز پارس ایزوتوپ، تولیدکننده 
رادیودارو در کشور است؛ این مجموعه تحریم بوده، اما با این شرایط و با اتکا به 
نیرو های داخلی و متخصصان بومی توانسته نقش بسزایی در تولید محصولات 
داشته باشد.رییس سازمان انرژی اتمی گفت: غرب و جهان استکبار با چرخه 
سوخت هسته ای ما مشکل دارند و با عملیات مختلف مانند روانی و سیاسی 

قصد دارند که چرخه سوخت هسته ای را با اختلال مواجه کنند.
اسلامی اضافه کرد: ما هیچگاه زیر بار فشــار تحریم ها نرفتیم و به کوری چشم 
دشــمنان، مراکز مختلف تولیدی و علمی پژوهشی در حوزه انرژی هسته ای را 
ایجاد کردیم و ثمره آن همانطور که رهبر معظم انقلاب تاکید کردند باید برای تمام 
جهات و زوایای زندگی مردم باشد.وی اظهار داشت: جهان استکبار از جمله رژیم 
صهیونیستی سعی کرد در سال های گذشته با انواع فریب و تطمیع و جاسوسی 
و ایجاد رعب و وحشت و فشار سنگین سیاسی و حتی با خارج شدن از برجام 
شــرایط را برای ما ســخت کند، اما ما با تلاش متخصصان ایرانی توانستیم بر 
مشــکلات فائق آییم.رییس ســازمان انرژی اتمی اضافه کرد: دشمنان نشان 
دادند که حتی بر آنچه قول دادند پایبند نبودند و برای رســیدن به اهداف شان 

دست به هر کاری زدند.
اســلامی خاطرنشــان کرد: ما در زمینه ابزار دقیق و لیزر به دستاورد های قابل 
توجهی دســت یافتیم که نمونه آن در زمینه صنایع فولاد کشور در مجتمع فولاد 

مبارکه اجرایی شد.وی با اشاره به اهمیت تولید برق با استفاده از انرژی هسته ای 
گفت: میزان تولید برق در کشور 6٣ هزار مگاوات در طول یک سال است و ما برای 
احداث نیروگاه هزار مگاواتی در بازه زمانی هفت ساله و چند نیروگاه های برای 

تولید 20 هزار مگاوات تا 1420 برنامه ریزی کرده ایم.
اسلامی ادامه داد: اکنون 11 درصد از برق مصرفی در جهان توسط نیروگاه های 
اتمی تولید می شود و بر اساس کنفرانس اخیر قرار شده تا سال 2050 تولید برق 
به صورت »کربن صفر« شود.وی با اشاره به اینکه مطالعات زیرساختی احداث 
نیروگاه های هسته ای حدود 2 سال زمان می برد، خاطرنشان کرد: برای راه اندازی 
چهار سایت نیروگاه هسته ای در مقیاس بزرگ در نزدیکی، دریای عمان، بوشهر، 
خوزستان و هرمزگان برنامه ریزی شده و به غیر از آن ها یکی نیز برای شمال کشور 
در نظر داریم به غیر از آن می توان برای تولید برق با انرژی اتمی در مقیاس کوچک 
و با ظرفیت حدود 50 مگاوات در شهر های مختلف برنامه ریزی کرد.اسلامی ادامه 
داد: در زمینه احداث نیروگاه های اتمی در سال های گذشته نوعی »کاهلی مفرط« 
وجود داشته که باید این نقیصه برطرف شود و در ارتباط با راه اندازی نیروگاه های 
هسته ای گام های مثبتی برداریم.رییس سازمان انرژی اتمی اضافه کرد: تا سال 
1400، 6 دستگاه پت اسکن برای خدمان پزشکی در کشور وجود داشت، اما اکنون 
با تلاش های صورت گرفته 15 دســتگاه از آن داریم.اسلامی با اشاره به اهمیت 
بازدارندگی تصریح کرد: مهم ترین مولفه قدرت ما مردم هســتند و بر اســاس 
آن ها قدرت و اقتدار پایدار ایران شــکل گرفته است، بنابراین بر همین اساس و 
با توجه به انسانیت و شرافت، ما اجازه تولید بمب هسته ای نداریم.وی با بیان 
اینکه در زمینه فرآیند »پرتودهی« گام های مثبتی برداشته شده،گفت: همچنین 
در زمینه صنعت »گداخت« که از سال 1401 آغاز شده به دستاورد های مناسبی 
رسیده ایم.رییس ســازمان انرژی اتمی اظهار داشت: برخی می پندارند که این 
مجموعه، سازمانی مخوف و پنهان است، اما در واقع اینطور نیست و در های ما 
برای همگان باز است و بر همین اســاس نمایشگاه مختلف در استان ها برگزار 

می کنیم تا دستاورد های ارزشمند و مفید ما برای همگان شفاف و روشن شود.
اسلامی با اشــاره به فعالیت طرح انتقال آب از دریای عمان و خلیج فارس به 
مناطق خشک کشور مانند اصفهان با مشــارکت صنایع گفت: با رسیدن آب از 
دریای عمان به این اســتان، برداشــت آب از زاینده رود برای مصرف در صنایع 

متوقف خواهد شد.
وی ادامه داد: در سال گذشته 15۹ دستاورد علمی پژوهشی در حوزه های مختلف 

به ویژه رادیو دارو ها داشتیم.

مدیرکل راه و شهرسازی اســتان اصفهان گفت: امسال، ۹13 پروانه اشتغال به 
کارِ جدید صادر شده که از این تعداد، 867 مورد متعلق به اشخاص حقیقی بوده 
است.مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان اظهار کرد: امسال، در مجموع، سه 
هزار و 462 مورد اضافه کردن صلاحیت جدید، تمدید و ارتقای پروانه اشتغال به 
کار انجام شده که از این تعداد، سه هزار و 334 مورد برای اشخاص حقیقی است.

 علیرضا قاری قــرآن افزود: مطابق با مــاده 4 آیین نامه اجرایــی قانون نظام 
مهندسی و کنترل ســاختمان، دارندگان مدرک تحصیلی کارشناسی و بالاتر در 
هر یک از رشته های اصلی یا رشته های مرتبط می توانند از طریق تقاضای صدور 
پروانه اشتغال به کار مهندسی با توجه به مدارک تحصیلی و سوابق کار و تجربه در 
یک یا چند زمینه خدمات مهندسی از طریق طراحی، محاسبه، نظارت، اجرای 
بهره برداری، نگهداری، کنترل و بازرســی امور آزمایشگاهی، مدیریت ساخت و 
تولید، نصب، آموزش و تحقیق، درخواست تشخیص صلاحیت کنند.وی گفت: به 
منظور کاهش تخلفات ساختمانی و ارتقای کیفیت ساخت وسازها،  228 ساخت 
و ساز استان نظارت و فعالیت 178 کارگاه متوقف شده است.قاری قرآن افزود: 

امیدواریم  که این نظارت های جدی سبب ترویج اصول معماری و شهرسازی، 
اعتلای مهندسی اســتان، بالا بردن کیفیت خدمات مهندسی و اجرای صحیح 

مقررات ملی ساختمان شود.
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